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لزوم تغییر در مدیران 
میانی دولت برای 

امیدآفرینی

محمد کاظم انبارلویی :

دولت سیزدهم از پیوند 
زدن برجام با سفره 
مردم جلوگیری کرد

علیرغم ش��کل گیری دولت و استقرار بخش های 
اصلی  اما در سازمان ها و ادارات شاهد رکود در تغییر 
مدیران هستیم و این رکود و بلاتکلیفی آسیب زاست 
زیرا در س��طوح پایینی دستگاه ها نباید معطل بمانند و انتظار بکشند بلکه آن ها 
موظف به تبعیت از مقام بالادستی خود هستند و مطابق ضوابط و دستورالعمل ها 
باید کار خود را انجام دهند اما در جامعه ما واقعیت تلخی وجود دارد که با تغییر 
دولت ها تمام ارکان دولت از بالا تا پایین در انتظار و معطل می مانند و این آسیبی 
اس��ت که نظام و حاکمیت باید نسبت به آن تدبیری کند تا در رده های میانی و 

پایینی، افراد عمل به وظایف و دستورالعمل ها را منوط به جابجایی عناصر و افراد 
نمایند. در حال حاضر ما با این واقعیت تلخ روبرو بوده و شاهد رکود در بدنه به ویژه 

در سطوح استانی و شهرستانی هستیم که بسیار آسیب زاست.
باید این نکته را نیز موردنظر قرار داد که بعضی از منصوبین خاص دولت قبل 
و برخی از کسانی که دل خوشی نسبت به دولت کنونی ندارند در پاسخگویی به 
ارباب رجوع و مردم ممکن است کارشکنی کرده و فعالیت ها را منوط به تغییرات 

نمایند و این امر اثرات منفی در جامعه خواهد داشت.
دولت محترم باید وزرا را مکلف نماید تا تکلیف استان ها را هرچه سریع تر روشن 
کند و در یک بازه زمانی کوتاه مدت یک الی دوماهه چرخ حرکت امور کش��ور به 

سهولت به تحرک دربیاید و مردم از مزایای آن بهره مند شوند.
موضوع قابل توجه این است که به دلیل تعللی که در دوره هشت ساله استقرار 
دولت تدبیر و امید در کش��ور با گره زدن تمام امور به برجام و تس��ری این سم 
فک��ری مهل��ک به تمام ارکان دولتی رخ داد؛ کش��ور دچار رخوت ش��د و امروز 
تبعات آن به ش��کل فترت و زمین گیری در دس��تگاه های دولتی خود را نش��ان 
می دهد.  اکنون با اراده و تحرکی که در دولت س��یزدهم وجود دارد و نش��اط و 
خستگی ناپذیری شخص رئیس جمهور باید این روحیه در تمام سطوح کشور اعم 
از اس��تان ها و شهرس��تان ها جریان یابد و این امر منوط به روشن شدن تکلیف 
مدیریت دس��تگاه های اداری اس��ت و نباید این نکته مغفول واقع شود که روی 
کار آمدن دولت س��یزدهم که در منش و روش متفاوت از دولت قبل اس��ت به 
معنای آن اس��ت که تمام مدیران دولت قبل ناکارآمد هستند و همه باید تغییر 
کنند؛ این مهم نیازمند آن اس��ت که کمیته های انتصاب وزارتخانه ها نسبت به 
ارزیابی صحیح از مدیران استانی وارد عرصه شوند و افراد کارآمد را ابقاء نمایند و 
مدیرانی که باید تغییر کنند نیز طی بازه زمانی یک تا دوماهه تغییر کنند زیرا در 
دستگاه های دولتی این طور القا می شود که تا پایان سال تکلیف استقرار مدیران 

مشخص نیست.
 اگر دس��تگاه ها خود را تا پایان س��ال آزاد و بدون تعهد کاری بدانند آسیب 
به خدمت رس��انی وارد می شود و وزرا باید این نکته را در نظر داشته باشند تا با 
استقرار سیستم مدیریت چابک و توانمند مردم امیدوار شوند و روزهای درخشانی 

را پیش رو داشته باشیم.

معاون سیاس��ی حزب مؤتلفه اسلامی گفت: دولت سیزدهم از پیوند 
زدن پیمان برجام با سفره مردم جلوگیری کرد؛ این رویکرد مثبت و قابل 

دفاعی است که باید از آن تجلیل شود.
محمد کاظم انبارلویی در گفت وگو با میزان، با اشاره به عملکرد صد 
روزه دولت سیزدهم گفت: مردم در پی عملکرد صد روزه دولت سیزدهم 

شاهد تغییرات وسیعی در حکمرانی و خدمت رسانی هستند.
وی با اشاره به اقدامات دولت در زمینه سیاست خارجی گفت: دولت با 

نگاه عمیق و دقیق به شرق، در همان ابتدای مسئولیت مدیریت سیاست 
خارجی موفق ش��د، عضویت ایران را در پیمان شانگهای تقویت کرده و 

نگاه عمیق تری به روابط راهبردی با روسیه و چین پیدا کند.
معاون سیاس��ی حزب مؤتلفه اسلامی گفت: دولت سیزدهم از پیوند 
زدن پیمان برجام با سفره مردم جلوگیری کرد؛ این رویکرد مثبت و قابل 

دفاعی است که باید از آن تجلیل شود.
وی تاکی��د ک��رد: نکته مثبتی ک��ه از همان زمان آغ��از به کار دولت 
مشهود بود اینکه در شروع کارشان، تلفات جانی ناشی از کرونا زیاد بود 
و نگرانی هایی وجود داشت و روند واکسیناسیون به کندی پیش می رفت 
اما دولت توانس��ت بر مهار بیماری کرونا غلبه یافته و با س��رعت حیرت 

انگیزی واردات واکسن از خارج و تولید در داخل را انجام داد.
انبارلویی با اش��اره به کمتر ش��دن فاصله دولت و ملت بیان کرد: در 
دولت گذشته به خاطر عملکرد ناموفق دولت در ارائه شعار هایی که داده 
بود، فاصله دولت و ملت عمیق ش��ده بود اما آیت الله رئیس��ی با انجام 
س��فر های اس��تانی و تماس با مردم، تا اندازه ای به ترمیم این فاصله ها 

اهتمام کرد. 
معاون سیاسی حزب مؤتلفه اسلامی با بیان اینکه سفر های استانی 
رئیس جمهور با س��فر  روس��ای جمهور دولت های قبل تفاوت زیادی 
دارد، عن��وان ک��رد: در این دوره، دیگ��ر از اس��تقبال های خیابانی و 
حرکت های نمایشی پرهیز ش��د و رئیس جمهور مستقیما در تماس 
با پر مش��کل ترین اقشار جامعه قرار گرفت و دستورات لازم برای حل 

مشکلات ارائه کرد. 
وی با اشاره به اقدامات اقتصادی دولت نیز بیان کرد: در زمینه اقتصادی 
دولت موفق شده است، روند افزایش قیمت ها و تورم را کند کرده و جلوی 
آن بگیرد؛ از اس��تقراض از بانک مرکزی بپرهیزد و آس��یب هایی که بر 
حسب کارکرد غلط دولت های گذشته در ارتباط با بازار بود را مهار کند.

انبارلویی تاکید کرد: هم اکنون شاهد هستیم رئیس جمهور و اعضای 
تیم دولت، بیشترین دغدغه شان رسیدگی به مسائل معیشتی مردم است 

و در این زمینه کار می کنند.

سرمقاله

محمدحسینشفیعیها
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دبیرکل حزب موتلفه اسلامی گفت: مشکل 
آب در کش��ور با طرح جام��ع توزیع علمی آب 
قابل حل اس��ت و امیدواریم در آینده کشاورزان 

مشکلی به نام آب نداشته باشند.
حلمشکلکمبودآب

 به گ��زارش رواب��ط عمومی ح��زب موتلفه 
اس��لامی، دکت��ر اس��دالله بادامچی��ان در بیان 
مواضع هفتگی این حزب افزود: ش��کی نیست 
که خشکسالی و عدم بارندگی مناسب، مشکل 
کمبود آب را تشدید کرده است، اما کشوری که 
در سرتاسر مرز جنوبی خود با اقیانوسی از آب و 
در شمال با بزرگترین دریاچه جهان مرتبط است 

نباید با معضلی به نام آب روبرو باشد.
وی اظه��ار امی��دواری کرد که مع��اون اول 
رییس جمهور با کمک وزارت نیرو، وزارت جهاد 
کشاورزی و دیگر دستگاههای مسوول و کمک 
گرفتن از صاحبنظران اندیشه ورز و مردمی راهی 

برای عبور از بحران آب پیدا کنند.
قدرشناسینخبگی

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی با اشاره به دیدار 
نخبگان و استعدادهای برتر علمی با رهبر معظم 
انقلاب گفت: نخبگان کش��ورمان با تکیه به راه 
حل های علمی دهها پیش��نهاد مشخص برای 
پیشرفت کشور جهش و رونق تولید از جمله در 
ح��وزه آب دارند که دولت باید به این راه حل ها 

به طور گسترده نگاه کند و آنها را به کار گیرد.
وی تاکید کرد: نخبگان، دولت و همه نهادها 
باید »قدرشناس��ی نخبگی« را که رهبر معظم 

انقلاب فرمودند، عملی سازند.
تقدی�رازموفقی�تدول�تآی�تالله

رئیسی
بادامچیان در ادامه با تقدیر از موفقیت دولت 
آیت الله رئیسی در مدیریت کرونا، تامین واکسن 
علیرغم ادامه تحریم ها که منجر به کاهش شدید 
فوتی ها شده در کنار چاره اندیشی برای معیشت 

عمومی را تحسین برانگیز دانست.
آمریکادچاربحرانهمهجانبه

دبی��رکل ح��زب موتلفه اس��لامی در بخش 
دیگ��ری از این گفت وگو درب��اره مذاکرات وین 
گفت: آمریکا جز پذیرش جمهوری اسلامی ایران 
به عنوان قدرتی مستقل و تاثیرگذار در منطقه و 

جهان، چاره ای ندارد.
وی اف��زود: ذهنیت و برنام��ه دولت فعلی با 
دولت قبلی که در پی خیال غیر قابل تحقق برد 
– برد و سرعقل آوردن آمریکا بود کاملا متفاوت 

است و آمریکا این را می داند.
بادامچی��ان ادام��ه داد: ای��ران نیز م��ی داند 
که آمری��کا دچار بح��ران همه جانبه اس��ت و 
صاحبنظران واقع نگر آمریکا را در حال س��قوط 
می دانند که باید اول چاره ای برای کشور بیمار 
خود بیابن��د و یکی از راهکارها، پرهیز از حضور 

دخالتهای سلطه گرانه در دنیا است.
درای�رانپایههاونهاده�ایاقتصاد

سالمهستند
وی تصری��ح کرد: در ایران اس��لامی، پایه ها 
و نهادهای اقتصاد س��الم هستند ولی مشکلات 

روبنایی کار را برای مردم مشکل کرده است.
بادامچیان اضافه کرد: دولت می تواند با یگانگی 
با مردم و تجربه آموخته های س��الم اقتصاد این 
مشکلات را رفع نماید و تحریم و توطئه آمریکا و 

دولتهای هم دستش در اروپا را بی اثر کند.
تقدیرازرسیدگیبهپروندهکرسنت

دبیرکل ح��زب موتلف��ه اس��لامی در ادامه 
تلاشهای رئیس قوه قضائیه را در احقاق حقوق 
عام��ه و نیز قطع ید مفس��دین ب��ه بیت المال 
مسلمین س��تود و گفت: رس��یدگی به پرونده 
کرسنت پس از 20 سال را به فال نیک می گیریم 
و امیدواریم حقوق ضایع شده بیت المال در اثر 
این رسیدگی با مجازات رشوه گیران و متخلفان 

جبران گردد.
پیروزیه�ایش�گفتانگی�زمیدانی

انقلابیونیمن
دبی��رکل ح��زب موتلفه اس��لامی در بخش 
دیگری از این گفت و گو درباره تحولات منطقه 
اظهار داش��ت: پیروزیهای شگفت انگیز میدانی 
انقلابیون یمن، ارتجاع منطقه و قدرتهای غربی را 

در انفعال قرار داده است.
وی افزود: ملت یمن و خط مقاومت در آستانه 
یک پیروزی عظیم و غرورآفرین قرار دارد و همه 

باید برای این پیروزی و فتح مبین دعا کنیم.
بادامچیان ادامه داد: عربس��تان و امارات باید 
از کش��تار محرومان و مستضعفان یمنی دست 

بردارند و شکست خود را بپذیرند.
وی ب��ا بیان اینکه تک��رار جنایات جنگی به 
وی��ژه قتل عام مردم عادی و ک��ودکان و زنان و 
س��الخوردگان برای آنها رس��وایی به ب��ار آورده 
اس��ت، گفت: این رویکرد خشم خداوند را علیه 
متجاوزان بر می انگیزاند و شکس��ت قارون ها و 

ستمگران تقدیر قطعی الهی است.
دبیرکل حزب موتلفه اسلامی همچنین گفت: 
اینکه آمریکاییها مذاکرات وین را به مسائل نفوذ 
منطق��ه ای ایران و محدود کردن پیش��رفتهای 
نظام��ی ربط دهند، خود را در معرض تمس��خر 

گذاشته اند.
وی افزود: همه م��ی دانند که آمریکاییها در 
یم��ن کم آورده اند و می خواهند آن را از طریق 

مذاکره با ایران جبران کنند.
بادامچیان تاکید کرد: ایران بارها اعلام کرده 
اس��ت که اگر گفت وگ��و را می خواهید با ملت 

قهرمان و مستقل یمن صحبت کنید.
بسیجدرهمهزمینههاخدماتفراوانی

داشتهودارد
دبی��رکل ح��زب موتلفه اس��لامی در ادامه با 
گرامیداشت هفته بسیج گفت: حجت الاسلام و 
المسلمین علی اکبری در نماز جمعه تهران انصافا 
تحلیل مفصل و کاملی از خدمات بسیج در کشور 
بیان کرد و این واقعیتی قطعی است که بسیج در 
همه زمینه ها از اندیشه ورزی تا اجرا و پیشرفتها 

و رفع مشکلات خدمات فراوانی داشته و دارد.
وی تصریح کرد: این جایگاه به علت روحیه و 
منش بسیجی است که از تبلیغات و مطرح کردن 
ه��ا پرهیز می کند و رضای خدای متعال و روح 
بلند امام)ره( و شهدا و رضایت ولی امر مسلمین 

را خواستار است.
تس�لیتدرپیدرگذش�تآی�تالله

مجتهدشبستری
دبیرکل ح��زب موتلف��ه اس��لامی در پایان 
درگذشت آیت الله محسن مجتهد شبستری قائم 
مق��ام دبیرکل جامعه روحانیت مبارز را به رهبر 
معظم انقلاب، خبرگان محترم، روحانیت کشور، 
مل��ت ایران و ب��ه ویژه مردم اس��تان آذربایجان 
شرقی تسلیت گفت و برای خانواده و بازماندگان 
این عالم مجاهد و پرکار صبر و اجر مسالت کرد.

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی:

مشکل آب در کشور
 با طرح جامع توزیع 

علمی آب 
 قابل حل است
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حمیدرضا ترقی :

بدون نظام حزبی واقعی مشکل انتصابات فامیلی پابرجاست

حمیدرضا ترقی، عضو شورای مرکزی حزب 
مؤتلف��ه اس��لامی، در گفت وگو با ایکن��ا درباره 
تأثی��ر فقدان یک نظام حزب��ی واقعی در ابتلای 
همه دولت ها به مش��کل خویشاوندس��الاری و 
فامیل سالاری یا جناح گرایی افراطی در انتصابات 
گفت: مهمترین آس��یبی ک��ه دولت های بدون 
پش��توانه حزبی ب��ه آن دچار می ش��وند همین 
مسئله اس��ت زیرا هر دولتی به حداقل ۱۵ هزار 
مدیر در سطح کشور نیاز دارد و اگر دولتی چنین 
مدیرانی را در اختیار نداشته باشد مجبور می شود 
آنها را از جریان های سیاسی مختلف قرض بگیرد 
و ممکن است چنین مدیرانی خط فکری و مبانی 
و سیاست های آن دولت را قبول نداشته باشند و 
این ناهماهنگی در مسیر اجرای کارها و برنامه ها 

اختلال ایجاد می کند.
ترقی تصریح کرد: اگر انتخابات ها منطبق بر 
یک نظام حزبی واقعی و دولت ها هم یک دولت 
حزبی واقعی باش��ند به طور طبیعی مدیران از 

بین کسانی انتخاب می ش��وند که همه مراحل 
رش��د و ارتقای سیاسی و مدیریتی را در فرآیند 
تربیت نیرو و کادرس��ازی طی کرده اند و این امر 
جلوی انتصابات سلیقه ای و ناکارآمد را می گیرد. 
در چی��ن حزب حاکم ۹0 میلی��ون عضو دارد و 
یک میلیارد و سیصد میلیون نفر جمعیت را اداره 
می کند اما امکان ندارد به طور نمونه یک فرماندار 
قبلا بخشدار نبوده باش��د و حتما این فرآیند را 
پشت س��ر گذاشته تا بعد بتواند استاندار شود و 
فرد دوره های آموزشی دقیقی را در مدرسه حزب 
طی می کند تا آماده پذیرش س��مت های جدید 

شود.
عضو ش��ورای مرکزی حزب مؤتلفه اسلامی 
یادآور شد: این روش مطلوبی است که در کشور 
ما اس��تفاده نمی ش��ود و تازه پس از ۴2 سال از 
انقلاب برخی مراکز برای تربیت نیروی سیاسی 
کارآمد در حال ش��کل گیری اس��ت و متأسفانه 
الان فهمیده ایم در کادرس��ازی بس��یار ضعیف 

عمل کرده ایم و باید این ضعف هرچه س��ریعتر 
برطرف ش��ود تا گردش نخبگان به طور طبیعی 

شکل بگیرد.
وی اضافه کرد: نس��ل جوان ک��ه می خواهد 
در گام دوم انقلاب مس��ئولیت های سیاس��ی و 
مدیریتی کشور را برعهده بگیرد باید هم تجربه 
گذش��تگان را داشته باشد و هم خودش را برای 
پذیرفتن مسئولیت های جدید به لحاظ علمی، 
سیاس��ی و مبانی فکری آماده کرده باشد و این 
کارها در هیچ مرک��ز و حزبی انجام نمی گیرد و 
صرفا با یکی دو مرکز و دانش��گاه مانند دانشگاه 
امام صادق)ع( نمی توان این همه نیاز کش��ور را 
تأمین کرد و باید مراکز متعددی برای کادرسازی 
در کش��ور داشته باش��یم و یکی از رسالت های 
اح��زاب هم تربیت نیروی مناس��ب تراز انقلاب 
است که متأسفانه به علت فقدان امکانات مالی و 
عدم توجه دولت ها به این کارکرد احزاب، چندان 

بهایی به آن داده نشده است.

نگاهی به توجه شرع مقدس به کار تشکیلاتی 

فلاح اخروی و پیروزی دنیوی در گرو کار منظم تشکیلاتی
خداوند متعال فطرت انسان را علاقمند به 
کار جمعی و نظم یافته قرار داده و فوائد چنین 
کارهای مدیریت ش��ده و با برنامه بر هر عقل 
سلیمی روشن و آشکار اس��ت. حتی حیوانات مختلف نیز برای رسیدن به 
اهداف خود دسته دسته و به صورت منظم و گروهی و با برنامه ریزی دقیق 

غریزی حرکت می کنند.
تاکیدعجیبشرعبرکارجمعی

نکته قابل تامل اینکه دین مبین اسلام بجز در موارد بسیار محدود و خاص 
هیچ توصی��ه ای به کارهای انفرادی ن��دارد و در طرف مقابل برای جمع و 
جماعت ارزش و احترام و اعتبار ویژه ای قائل شده است. تا 
جایی که در برخی امور فرق آن دو را مانند تفاوت 
دنیا و آخرت بر می شمرد! )مولای متقیان در 

خصوص نماز چنین تعبیری دارند( 
فلاحاخرویوپیروزیدنیوی

در آیات قرآن نیز با تعابیر گوناگون 
توصیه به کار جمعی و در برخی آیات 
به کار تش��کیلاتی ش��ده است. برای 
مثال در آیات ۱۹ تا 22 سوره مجادله، 
آیه 6 سوره فاطر و آیه ۵6 سوره مائده 
مس��تقیما به واژه حزب اش��اره و حزب 
خدا را تعریف و حدود آن را بیان می نماید. 

همچنین فلاح و رستگاری و غلبه و پیروزی را از آن حزب خدا می داند که 
چه بسا مراد موفقیت در دنیا و آخرت باشند.

در آیه ۵6 سوره مائده می فرماید: "و هر کس که خدا و رسول و اهل ایمان 
را ولیّ و فرمانروای خود داند )پیروز اس��ت( که تنها لشکر خدا فاتح و غالب 

خواهد بود." 
اولا باید ببینیم معنی حزب چیست و ثانیا اوصاف حزب الله کدام است. 
در کتاب معجم الوسیط حزب را گروه با قدرت و با صلابت معرفی می کند. 
در خصوص اوصاف حزب خدا نیز در آیات سوره مجادله دو ویژگی مهم ذکر 

شده است:
- ایمان به مبدأ و معاد 

- با دشمنان خدا، دوستی نمی کنند.
پیروزیبدونتشکیلاتممکننیست

وقتی در قرآن می فرماید آگاه باشید که حزب خدا پیروز است در حقیقت 
این معنا نیز در دل آن نهفته است که پیروزی، بدون تشکیلات، مدیریتّ، 
قدرت و وحدت امکان ندارد، پس »حزب الّله« باید برای حاکمیّت و غلبه این 

صفات را داشته باشد.
جالب اس��ت که در آیه ۵2 همین س��وره به عده ای اشاره می کند که از 
مشکلات و حوادث و قدرت پوشالی دشمن می ترسند  و لذا کفار را ولیّ خود 
می گیرند. وقتی در آیه ۵6 می فرماید حزب خدا غالب و فاتح است تلنگری 
به آن گروه ترسو نیز هست که بدانید حزب کفار و شیطان در نهایت مغلوب 

و خسران زده است.  

حجتالاسلامعلیتبریزی

کارشناسمسائلدینی



5
چهار شنبه

 3 آذر 1400  
18 ربیع الثانی   1443     

شماره  1181 

حسین انواری :

آرامش  ایجاد شده در کشور یک ارزش است 
حسین انواری، عضو شورای مرکزی حزب 
مؤتلفه اس��لامی ایران در گفتگو با خبرنگار 
پایگاه خبری »نقد دولت«، در بررسی عملکرد 
صد روزۀ دولت ابراهیم رئیسی ، اعتماد سازی 
را یکی از مهم ترین کارهایی برش��مرده که 
رییس جمهور، در جایگاه ریاس��ت جمهوری 
باید انجام می داد و با اش��اره به این نکته که 
شاید شما در پله های نخست نتوانید کاری برای کسی انجام بدهید، اما درد 
دل مردم را می ش��نوید، آن ها را تسکین می دهید و به آن ها امید می دهید، 
اظهار داشت: با کارهایی که انجام می شود مثل سفرهای استانی بخش عمدۀ 
فعالیت دولت بر اعتمادسازی متمرکز است و این اعتمادسازی است که در 
حال شکل گرفتن میان عموم اقشار جامعه است می تواند همکاری های مردم 

را با دولت افزایش و در مقابل، کارشکنی ها را نیز کاهش دهد.
وی اعتمادسازی دولت را یکی از مهم ترین اولویت های پیش رو برشمرد 
و گفت: انجام هیچ کاری بدون زمینه سازی در این مرحله، امکان پذیر نخواهد 

بود.
وی مبحثی مثل تزریق واکس��ن را مبحثی قابل تأمل دانسته و با تأکید 
بر این مفهوم که امروز می بایست اقدامات صورت گرفته در حوزۀ واکسن را 
با صد روز قبل مقایسه کنیم، افزود: پیش از این شاهد ولوله و ترسی میان 
مردم بودیم و حالا که نزدیک به ۱00 میلیون دز واکس��ن وارد کشور شده 
است دیگر بحثی در این مورد نمی کنیم و باید بدانیم آرامش تولید شده در 

کشور یک ارزش است.
وی با تأکید بر این مفهوم که افرادی که در حوزۀ تزریق انرژی منفی در 
مردم فعالیت می کنند، عوام نیستند و خواصی هستند که تنها خدا می داند 

چه اهدافی دارند، اظهار داشت: این افراد اگر مزدور رسمی بیگانگان نباشند، 
حداقل این است که آب در آسیاب کسانی می ریزند که کمر به خرد کردن 

این انقلاب بسته اند و مردم ما این موضوع را به خوبی می فهمند.
این عضو شورای مرکزی حزب مؤتلفه اسلامی ایران، ضمن ابراز خرسندی 
از این امر که در بعد روابط خارجی نوع دیپلماس��ی ما تغییر کرده اس��ت، 
تصریح کرد:به نوعی، گرایش های غرب گرایانۀ ما تعدیل شده است و گردش 

دیپلماسی ما به سمت شرق توانسته است کارساز باشد.
انواری در پایان، نقد منصفانه همراه با پیش��نهاد را نقطه ای بسیار مهم و 
سازنده ارزیابی و تصریح کرد: نقد باید وجود داشته باشد و ریزبینی مردم نیز 
باید در این زمینه زیادتر شود و مردم نیز نباید فراموش کنند که زمانی که 
نقد می کنیم، باید بگوییم که راهکار چیست، مثلاً در حوزۀ اقتصاد، این همه 
اقتصاددان نشس��ته اند و گروه های نخبۀ اقتصادی در دانشگاه و مراکز تولید 
حضور دارند و از این افراد به عنوان نخبه های اقتصادی کشور استفاده می شود 

و این گونه تصمیمات گرفته می شود.

احمد علی مقدم:

۱۰ سفر استانی در ۱۰۰ روز، کارنامه درخشان دولت مردمی است
عل��ی  احم��د 
مق��دم در گفتگو با 
خبرن��گار راه آرمان؛ 
با عملکرد  رابطه  در 
صد روزه دولت آیت 
الله رئیس��ی گف��ت: 
تخری��ب  علیرغ��م 
ش��یطنت های  و  ها 
مخالفی��ن داخلی و 
خارج��ی عملکرد و کارنامه دولت س��یزدهم در 
حوزه ه��ای مختلف سیاس��ت داخلی و خارجی، 
تورم، ش��فاف س��ازی، س��اخت مس��کن، روند 
واکسیناسیون و ارتباط تنگاتنگ و بی واسطه با 

مردم، قابل تحسین است.
عضو ش��ورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی 
با اش��اره به اینک��ه حضور رئی��س جمهور در 
س��فرهای اس��تانی امتیازی مثبت برای دولت 
مردمی اس��ت، افزود: دول��ت انقلابی و مردمی 
آیت الله رئیسی خیلی س��ریع سکان مدیریت 
کش��ور را ب��ه دس��ت گرف��ت و در عرصه های 
عمومی حض��ور میدانی پیدا ک��رد بطوری که 
دولت حتی روزهای جمعه هم تعطیلی ندارد و 
در نتیجه وی در ۱00 روز گذشته به ۱0 استان 
سفر کرده است.وی ادامه داد: ارتباط کم نظیر و 
بی واسطه رئیس جمهور با مردم مناطق محروم 
کش��ور نشان از مساله شناس��ی وی از نقاط پر 

مشکل کش��ور و رسیدگی به مشکلات مردم و 
خدمت به آنها دارد بطوری که حتی دشمنان و 
مخالفین از اخلاق خوب و نوع مواجهه رئیسی 

با مردم ارزیابی خوبی دارند.
مقدم تسریع واکسیناسیون عمومی در کشور 
را مطل��وب توصی��ف ک��رد و ادامه داد: ش��تاب 
گرفتن واکسیناس��یون عموم��ی، افزایش مراکز 
واکسیناس��یون و واکس��ینه ش��دن تعداد قابل 
توجهی از گروه های هدف، بدون معطلی و حتی 
درب خانه و محل کسب، همه نشان دهنده همت 
بالای دولت س��یزدهم برای ریش��ه کنی کرونا و 

اهمیت به سلامت مردم است.
دبیر حزب موتلفه اسلامی استان کرمان گفت: 
دولت سیزدهم در تامین کالاهای اساسی مردم 

عملکرد بس��یار خوبی داشته اس��ت بطوری که 
کمبود هی��چ ماده غذایی را در کش��ور نداریم و 
شاهد برچیده شدن صحنه های تحقیرآمیز دولت 
قب��ل مثل صفوف مردم برای مرغ، برنج، روغن و 

حتی پوشک هستیم.
وی تاکی��د ک��رد: آیت الله رئیس��ی با در نظر 
گرفتن دو ش��اخصه جوانگرایی و تخصص گرایی 
در انتخاب وزرای خود، دانشمندترین و بالاترین 
هیات علم��ی  کابین��ه را از آن دولت خود کرده 
اس��ت؛ همچنین وی با پرهی��ز از فامیل بازی و 
انتصاب نزدیکان، برخلاف روسای قبل هیچ یک 
از اقوام��ش را در منصب ه��ای دولتی منصوب 
نکرده اس��ت ک��ه این خود ی��ک امتیاز مثبت و 

عملکرد بسیار خوبی است.
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حسن لاسجردی:

مذاکرات هشتم آذر به بن بست 
کشیده نمی شود

در حالی روزش��مار مذاکرات برجام به 8 آذر ماه نزدیک تر می شود که، 
سیاس��ت خارجی ایران در هفته گذش��ته روزهای پر تنشی را پشت سر 
گذاشت. در هفته گذشته  از یکسو رابرت مالی، نماینده ویژه آمریکا در امور 
ایران با دبیران سیاس��ی تروئیکای اروپایی و مقامات ارشد از مصر، اردن و 
شورای همکاری خلیج فارس دیدار کرد که حاصل آن صدور بیانیه شورای 
همکاری خلیج فارس و ابراز نگرانی از برنامه هسته ای و برنامه موشکی و 

پهپادی ایران بود،
درباره این رویدادها به همراه سایر تحولات حوزه سیاست خارجی روزنامه آرمان ملی با حسن لاسجردی، 

تحلیلگر مسائل بین الملل به گفت و گو پرداخته  است که در ادامه می خوانید.
آمریکاواعضایشورایهمکاریخلیجفارسدربیانیهایمشترکایرانرابهسیاستهای
»س�تیزهجویانهوخطرناک«متهمکردهومدعیشدهاندحامیننیابتیایرانازموشکهای
بالستیکپیشرفتهوپهپادبرایحملهبهزیرساختهایحیاتیدرعربستانسعودیاستفاده

کردهاست،دلایلصدوراینبیانیهراچهمیدانید؟
بیانیه مشترک آمریکا و شورای هماهنگی خلیج فارس در حقیقت یک حرکت همیشگی با هدف گرفتن 
امتیاز و همچنین دادن یکسری امتیاز متقابل است. به دلیل اینکه شورای همکاری خلیج فارس در حقیقت 
بنیاد اولیه شکل گیری آن در دهه ۱۹80 و در زمان جنگ تحمیلی  مبتنی بر مقابله با ایران بوده است. الان هم 
به نظر می رسد که کشورهای عربی حاضر در این شورا همچنان این آمادگی و زمینه را دارند که با سیاست های 
آمریکا در منطقه همراهی کنند و بتوانند اهداف آمریکا را پیگیری کنند لذا با این ذهنیت فشارهای آمریکا علیه 

ایران با همکاری شورای همکاری خلیج فارس ادامه دارد.
درهفتهگذشتهشاهدبودیمفرانسهبهعنوانیکیازطرفهایمذاکرات1+4وتروئیکای
اروپاموضعگیریتندیعلیهبرجاموبرنامههس�تهایایراناتخ�ادکردووزیرامورخارجه
فرانس�همدعیش�ددرصورتیکهمذاکراتهس�تهایغیرمس�تقیممیانایران،آمریکاو
مش�ارکتکنندگاندربرجامبینتیجهبماند،پاریستوافقهستهایراپوچمحسوبخواهد
کرد،دلیلتغییروتندترشدنمواضعفرانسهنسبتبهمذاکراتهستهایوبرنامههستهای

ایرانراچهمیدانید؟
فرانس��ه در موضوعات مربوط به مباحث هسته ای همیشه نقش پلیس بد را بازی کرده است و تلاش 
می کند هر زمان که ایران با دست برتر و یا با امتیاز بیشتر در مذاکرات حاضر شود با انواع و اقسام اتهامات 
و ایفای نقش پلیس بد هم ادبیات تندتر و هم تقاضاهای بیشتری را مطرح کند، لذا تجربه نشان می دهد 

که گذر زمان می تواند فرانسه و سایر کشورهای شرکت کننده در مذاکرات هسته ای را بر سر عقل آورد.
ازیکسوسخنگویوزارتخارجهایرانباردیگرخواهانبرداشتهشدنتحریمهابهصورت
موثر،یکجاوقابلراس�تیآزماییازس�ویآمریکاش�دهواعلامکردهامضایرئیسجمهور
آمریکاقابلاتکانیست،درمقابلجنساکی،سخنگویکاخسفیدتاکیدکردهکهواشنگتن
پیشازمذاکراتهس�تهایوین،رویکردتحریمیخوددرقبالایرانراتغییرندادهاست،به

نظرشمااینپافشاریهردوطرفبرمواضعخودچهسرانجامیخواهدداشت؟
این مواضع به نوعی تهدید متقابل و یا استفاده از ظرفیت ها برای فشار به رقیب است. در مذاکرات همه 
اینها دس��ت به دست هم می دهد تا نش��ان بدهد که دو طرف در حال تلاش هستند تا قبل از اینکه در 
مذاکرات حاضر بشوند از طرف مقابل امتیازات لازم را بگیرند. فکر می کنم اضافه کردن بر لیست تحریم ها 

یا هر چیز دیگری در حقیقت زمینه سازی برای حضور پر رنگ تر در میز مذاکرات است.
درصورتشکس�تمذاکراتهس�تهایدر8آذرماهآیاامکانداردکهروس�یهوچینبه

سمتهمسوییبامواضعایالاتمتحدهآمریکاحرکتکنند؟
فکر می کنم ش��رایط به س��مت موفقیت مذاکرات هس��ته ای اس��ت. چون به هر صورت هر دو طرف 
حرف های��ی را زده ان��د و نکاتی  را مطرح کرده اند و به نوعی گرو کش��ی های لازم را انجام داده اند و فکر 

می کنم دلیلی نمی بینم که مذاکرات هشتم آذر به بن بست کشیده شود.

سفیر ایران در مسکو: 

سند همکاری ایران 
و روسیه به تصویب 
مجلس خواهد رسید
س��فیر ایران در روس��یه تاکید کرد: کلیات 
نقشه راه همکاری ایران و روسیه در قالب یک 
توافقنام��ه به زودی به امضای رؤس��ای جمهور 
دو کشور رسیده و بایستی به تصویب مجلس 

شورای اسلامی هم برسد.
به گزارش ایسنا، کاظم جلالی با بررسی ابعاد 
جدید قرارداد بلندمدت همکاری ایران و روسیه 
یادآور ش��د که از س��ال 200۱ سند 20 ساله 
همکاری در مجلس شورای اسلامی به تصویب 
رسید و از س��وی دو دولت هم امضاء شد و در 
20 سال گذشته بر اساس این سند، همکاری 

میان دو کشور صورت گرفت.
وی با اش��اره به مکانیزم تمدید این سند که 
هرس��ال یکبار اتفاق می افتاد، افزود: ما تا سال 
2026 ای��ن س��ند را در دس��تور کار خواهیم 
داش��ت ولی نیازمندِ روزآمد ش��دن نیز بودیم. 
براین اس��اس، مس��ئله روزآمدی م��ورد تاکید 
رهبران دو کشور قرار گرفت و توافق شد این کار 
اجرایی گردد؛ لذا در سفارت جمهوری اسلامی 
چندین ماه صرف وقت شد تا پیش نویس سند 

آماده شده و در تهران مورد بررسی قرار گیرد.
جلال��ی در گفت وگو با رادیو گفت وگو ادامه 
داد: بر اساس پیگیری های وزارت امور خارجه، 
در نخستین دیدار رؤس��ای جمهور دو کشور، 
این سند همکاری مبادله خواهد شد. قرار است 
پیش نویس س��ند از س��وی جمهوری اسلامی 
ایران آماده و به  طرف روسی ارائه شود تا نظرات 

خ��ود را اعمال کرده و در ص��ورت نیاز به یک 
کمیسیون مشترکارجاع و سند در نهایت مورد 

موافقت دو کشو قرار می گیرد.
سفیر ایران در روس��یه یادآوری کرد: چون 
این س��ند در قالب موافقت نامه اس��ت، قاعدتاً 
باید به مجلس ش��ورای اسلامی رفته و ]مورد 
تصویب قرار گیرد[. رسانه های غیر خیرخواه که 
خواستار گسترش روابط دو کشور نیستند نیز 
گاه مواردی را درباره این س��ند مطرح کرده و 
گمانه زنی می کنند و حتی به جزئیاتی ورود می  

کنند که در این موافقت نامه درج نشده است.
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کارشناس امور بین الملل مطرح کرد:

تکیه  بر استراتژی تکثیر زمین های بازی 
در مذاکرات برجام

حنیف غفاری در نشس��ت مج��ازی معاونان 
سیاس��ی حزب موتلفه اسلامی اس��تان ها ؛ در 
خصوص موضع رئیس جمه��ور آمریکا و تقابل 
جوی��ی او ب��ا جمهوری اس��لامی ای��ران گفت: 
رئیس جمه��ور آمریکا قصد مقابل��ه با کنگره را 
ندارد و نگاهی سیاس��ی به پرونده حقوقی دارد 
اما حقیقت ماجرا این است که آمریکا قصد حفظ 

هندسه تحریم ها علیه ایران را دارد.
وی افزود: هندسه تحریم ها از این طریق حفظ 
می شود که تحریم ها لغو نشود بلکه تعلیق شده 
و هرلحظه امکان بازگش��ت آن ها وجود داشته 
باش��د، باز احیاء تحریم ها به بهانه های مختلف 
مانند تحریم بانک مرکزی با بهانه هس��ته ای و 

مقابله با تروریس��م نیز موضوع دیگری است که 
در زمینه حفظ هندس��ه تحریم ه��ا مورد توجه 

آمریکایی هاست.
غفاری اختلاف دیگر طرفین برجام را بر سر 
مس��ئله تضمین دانس��ت و گفت: این موضوع 
تبدیل به یک فاکتور تعیین کننده ش��ده است. 
به ویژه از س��وی روس ها و خواسته شده تا پایان 
ریاس��ت جمه��وری بایدن یعنی س��ال 202۴، 
تضمین برای باقی ماندن در برجام داده ش��ود، 
این تعهد مانند س��ند برجام اس��ت و ناگزیر به 
انجام آن هس��تیم طرف آمریکایی مدعی است 
تعهد نمی دهد. آمریکا ۵ س��ال قبل اعلام کرد 
که ش��رکت های خارجی برای همکاری با ایران 
مش��کلی ندارند اما تضمینی وجود ندارد که در 
برجام باقی نماند و ش��رکت ها ریسک از دست 

دادن سرمایه را  نمی پذیرفتند.
این کارش��ناس مس��ائل بین الملل ادامه داد: 
مس��ئله راس��تی آزمایی نی��ز که م��ورد توجه 
رهبر انقلاب اس��ت یک پروسه است؛ یعنی در 
مدت زمان مشخصی ببینیم آیا مناسبات تجاری 
ما با جهان عادی شده و بازگشت آمریکا به برجام 
واقعی اس��ت و برای مبادلات و فروش نفت و... 

مشکلی  نداریم آمریکا با این مسئله کنار نمی آید 
و آن را نمی پذیرد زیرا راستی آزمایی به هندسه 

تحریم ها علیه ایران آسیب می زند.
وی تأکی��د ک��رد: در دوره روحان��ی ط��رف 
آمریکایی پیشنهاد راستی آزمایی ۴8 ساعته را 
مطرح کرد این راستی آزمایی یعنی  وقتی آمریکا 
به ظاهر اعلام بازگش��ت به برج��ام را کرد طرف 
ایران یک مبادل��ه انجام می دهد و درصورتی که 
بعد از ۴8 ساعت پول به حساب ایران نشست آن 
زمان ایران باید بپذیرد آمریکا به برجام برگشته 
است و متأسفانه دولت وقت نیز آن را پذیرفت اما 
رهبر معظم انقلاب و ش��ورای عالی امنیت ملی 

آن را رد کردند.
غفاری همچنین ضمن بیان آنکه طرفین غربی 
اصرار بر مذاکرات موش��کی و منطقه ای را ظرف 
ش��ش ماه با ایران داشتند، گفت: آشکارسازی و 
محدودسازی مناسبات ایران با حزب الله لبنان، 
انصار الله یمن و حشدالشعبی و همچنین مذاکره 
بر سر توان موشکی ایران که درنهایت منتهی به 
حذف شبکه مقاومت و قدرت موشکی می شد از 

دیگر اهداف طرف مقابل مذاکره کننده بود.
وی تأکید ک��رد: عملیات خرابکاری در نطنز 

س��بب ازکارافتادن 70 درصد از س��انترفیوژها 
ش��د ک��ه احیایش��ان به ش��دت هزینه ب��ر بود 
جمهوری اس��لامی در برنامه تحقیق و توس��عه 
به سانترفیوژهای نسل جدیدتر دست یافته بود 
و بعد از این حادثه با اس��تقرار این سانترفیوژها 
غنی س��ازی را به 60 درصد رساند تا نطنز را به 
وضعیت پی��ش از عملیات خرابکارانه بازگرداند، 
در حال حاضر آمریکایی ها مدعی هس��تند باید 
غنی سازی  به سه تا چهار درصد تقلیل پیدا کند 
و ذخیره اورانیوم غنی ش��ده نیز باید به خارج از 
کشور منتقل شود و سانترفیوژهای نسل جدید 
امحاء و یا منتقل ش��ود، در مذاکرات مستقیم و 
غیرمستقیم نسبت به عدم اقدام خرابکارانه رژیم 
صهیونیس��تی و طرف غربی- آمریکایی تأکید 
ش��ده اما آن ها این تضمین را زیر پا گذاش��تند 
و عقلانی��ت اکنون حکم می کند اقدام بازدارنده 

انجام دهیم.
غفاری ب��ه بدعهدی طرف آمریکایی اش��اره 
کرد و یادآور ش��د: طرف روس و چین نس��بت 
به استقرار س��انترفیوژها در نطنز با نظرات این 
دو کش��ور به همراه یک کشور غربی تأکید کرد 
ام��ا آمریکایی ها آن را نپذیرفتند. این اختلافات 

بیان شده هم چنان به قوت خود باقی است.
این کارشناس امور بین الملل به تشریح موضع 
دولت سیزدهم پرداخت و گفت: این دولت برای 
طرف مقابل تشریح کرد که املاء دیپلمات های ما 
برای مذاکره با آمریکا و اروپا دست یافتنی نیستند 
و ایران نیز التماس��ی ب��رای مذاکره نمی کند و 
مسئله سوم این است که اگر مذاکره برای مذاکره 
یا نمایشی و یا بدون خروجی به نفع منافع ملی 
باش��د آن زمان ایران هیچ گاه ماهیت مذاکرات 
را فدای ش��کل مذاکره نمی کن��د. ملاقات امیر 
عبداللهیان با نماینده اتحادیه اروپا در روز تحلیف 
رئیس جمهور، ملاقات بین لاوروف و وزیر خارجه 
ایران در روسیه و س��فر دوباره نماینده اتحادیه 
اروپا به ایران سه هفته پیش بود که در این دیدار 
آخر طرف غربی از منظر طلبکارانه آمده بود اما با 
موضع منطقی و مقتدرانه طرف ایرانی روبرو شد.

وی با ط��رح آینده برج��ام در دولت آیت الله 
رئیس��ی تصریح کرد: ما دو راه پی��ش رو داریم 
ی��ا مطابق ن��گاه دولت دوازدهم پی��ش برویم و 
قرارداد شکننده ای را پذیرفته و سیاست خارجی 
و اقتصاد را به آن گره بزنیم؛ این مس��ئله نوعی 
انتحار سیاسی و اقتصادی است گزینه دوم این 

است که دولت برجام را کنار بگذارد اما دولت به 
س��ه دلیل این کار را انجام نمی دهد زیرا تحت 
تأثی��ر اتفاقات گذش��ته هنوز اف��کار عمومی ما 
پذیرش این امر را ندارد، ما در حال حاضر عضو 
برجام هستیم و درعین حال بنا به بدعهدی طرف 
مقابل به تعهدات عمل نمی کنیم و درعین حال از 
برخی از مزایای حقوقی برجام استفاده می کنیم. 
درنهایت دولت با برنامه ریزی مشخص می تواند 
برجام را از نقطه ثقل اس��تراتژیک حرکت دهد 

و آن را به پدیده تاکتیکی کم وزن تبدیل کند.
غفاری گفت: با اس��تناد به دو راهکار می توان 
ای��ن اقدامات را انجام داد اولاً تکیه بر اس��تراتژی 
تکثیر زمین های بازی به این معنی که در روابط 
بین الملل و قراردادها زمین های بازی تازه ای مثل 
قرارداد 2۵ ساله  با چین و عضویت در شانگهای 
را خلق می کنیم این امر سبب امتیاز گیری و یا 
عقب نشینی آمریکا می شود؛ راهکار دوم که مورد 
تأکید رهبری است احیاء زیرساخت های اقتصادی 
با استناد به اقتصاد مقاومتی و تولید محور است 
اتصال این دو اصل ما را به س��مت وضعیت بهتر 
هدایت می کن��د و امیدواریم ب��ا همراهی قوای 

سه گانه و مردم بتوان به نقطه مطلوب رسید.
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گزارش دبیر حزب مؤتلفه اسلامی استان زنجان از سفر استانی رییس جمهور

قول وزیر کشور برای پیگیری دغدغه های احزاب
رضا رحیم پور دبیر 
حزب مؤتلفه اسلامی 
استان زنجان سفر قوه 
مجریه را به این استان 
مهم برشمرد و گفت: 
رئیس دولت در ابتدای 
ورود به اس��تان دیدار 
چهره به چهره با مردم داشت و از صنایع استان 
زنج��ان بازدید و دس��توراتی را ب��رای راه اندازی 
صنایع معطل مان��ده صادر کرد و ب��ا حضور در 
نساجی زنجان دستور فعال سازی این صنعت را 

صادر نمود.
رحیم پ��ور ضمن بی��ان دی��دار رئیس دولت 
با اقش��ار کم برخ��وردار زنجان و رس��یدگی به 
مطالبات اف��زود: از رهاورد س��فر رئیس جمهور 
دیدار با نخبگان و ش��ورای اداری استان بود و با 
توجه به ظرفیت های اس��تان در بخش صنعت، 
مع��دن، کش��اورزی و گردش��گری در ش��ورای 
اداری قول هایی داده ش��د؛ ارائه گ��زارش وزرا از 
بازدیدهای میدانی در مناطق مختلف و تخصیص 
اعتبار در مصوبات برای زیرساخت های عمرانی، 
صنعتی، کشاورزی مقرر شد تا سال ۱۴0۴ این 

مصوبات به اجرا درآید.
دبیر استان زنجان خاطرنشان کرد: این استان 
با داشتن بالغ بر یک میلیون جمعیت و همسایگی 
با هشت شهرستان؛ راهرو ارتباطی کشور است و 
راه های ارتباطی در استان اهمیت زیادی دارد و 
نگاه مسئولین کشور به زنجان باید به عنوان یک 
محور مواصلاتی باشد بر همین مبنا در سفر اخیر 

رئیس جمهور بهره برداری از فرودگاه این استان 
مورد تأکید وی قرار گرفت؛ همچنین  تصمیم بر 
دوخطه شدن خطوط ریلی این استان به ترکیه 

منجر به رونق کشاورزی و صادرات خواهد شد.
وی بابیان اینکه زنجان قطب معادن روی در 
کشور است، تصریح کرد: نبود صنایع تبدیلی و 
خام فروشی محصولات کش��اورزی مورد توجه 
رئیس جمهور قرار گرفت و تخصیص اعتبار برای 
این مس��ئله در دس��تور کار قرار گرفت، دستور 
تعیین تکلیف در خصوص پتروش��یمی استان 
که سهامی عام است و بلاتکلیف مانده، تصویب 
آزادراه زنجان به شمال، سنددار کردن زمینه ای 
کش��اورزی تا 22 بهمن، تخصی��ص اعتبار ویژه 
برای اش��تغال و صنایع کوچک، دستور تکمیل 
س��دهای خاکی تا دو س��ال آت��ی و موافقت با 
استمهال وام های کشاورزی از دیگر دستاوردهای 

سفر هیئت دولت به استان بود.
رحیم پور تشکیل صندوق توسعه استان ها در 
زنجان به عنوان استان پایلوت را از دیگر مصوبات 
هیئت دولت برای تأمین نیازمندی های اس��تان 
دانس��ت و همچنین تدبیر برای حل بحران آب 
در بخش خدابنده که منطقه گندم خیز کشور 
اس��ت از طریق تکمیل و توسعه سدهای خاکی 

را نویدبخش مقابله با کم آبی در استان برشمرد.
وی در زنجان یادآور ش��د: گازرس��انی به 38 
منطقه، تکمیل مصلا زنج��ان، اختصاص 86۴ 
میلی��ارد تومان تس��هیلات ازدواج در راس��تای 
افزایش نرخ جمعیت نیز توس��ط رئیس جمهور 
در دستور کار قرار گرفت و این سفر در مجموع 

رهاورد خوبی داشت و امیدواریم مسئولین بتوانند 
با مدیریت جهادی نسبت به تحقق مصوبات سفر 

اقدام نمایند.
رحیم پور ضمن گریزی به دیدار خود با وزیر 
کش��ور به  عنوان دبیر حزب مؤتلفه اسلامی در 
استان زنجان گفت: در این دیدار از وزیر خواستم 
دبیرخانه احزاب را در استان فعال نماید، و احزاب 
به عنوان رکن دموکراسی و حلقه واسط مردم و 
حاکمیت می توانند در توسعه کشور و حاکمیت 
نقش داشته باش��ند بنابراین باید جایگاه واقعی 

احزاب در سیستم اداره کشور تعیین شود.
دبیر حزب مؤتلفه اس��لامی زنجان در پایان 
گفت: بنده به وزیر دغدغه احزاب در انتصابات را 
یادآور شدم و همچنین به بهره گیری از  ظرفیت 
تش��کل های شناس��نامه دار به ویژه در کمک به 
تصمیم گیری ها و تصمیم سازی ها اشاره نمودم 
و وزیر کش��ور قول داد خواس��ته احزاب و حزب 

مؤتلفه اسلامی را دنبال و پیگیری کند.

کشاورزان با آرامش به مشکل مسئله آب اعتراض کردند

صدای مردم اصفهان
ش��یما احمدی- از صبح جمعه بود که هزاران تن از کش��اورزان و مردم 
اصفهان در بس��تر زاینده رود تجمع کرده و خواستار رسیدگی به مطالبات 
خود در زمینه ی احیای زاینده رود، رفع مش��کلات آلودگی ، فرونشست و 

تعیین تکلیف وضعیت کشت پاییزه خود شدند. 
تجمع کشاورزان اصفهانی در بستر خش��ک رودخانه زاینده رود از هفته 
گذش��ته آغاز شده بود اما صبح روز جمعه این تجمع با حضور گسترده ی 

اقشار مختلف مردم برپا شد.
کم بارشی، مدیریت غلط بیش از چهار دهه ای و برنامه ریزی های محلی به 
جای نگاه های بلندمدت ملی، باعث شد تا زاینده رود اصفهان خشک شود و 

کار کشاورزان اصفهانی را با مشکلات بیشماری رو به رو کند.
معاون اول رئیس جمهور در همان س��اعات اولیه به تجمع دیروز واکنش 
نشان داد و در گفتگو با شبکه خبر با اشاره به وضعیت نامناسب کشاورزان 
ش��رق اصفهان، گفت: »من ش��خصاً در جمع این عزیزان در شرق اصفهان 
حضور داشته ام و می دانم که وضعیت سختی داشته اند و به  دنبال آن هستیم 
که به هر وس��یله ای که هست و می شود، مش��کل را برطرف کنیم. مخبر 
همچنین به وزرای نیرو و جهاد کشاورزی دستور داد در اسرع وقت برای حل 
مشکل حوضه آبریز زاینده رود در سه استان چهارمحال و بختیاری، اصفهان 

و یزد اقدام کنند.
وزیر نیرو هم در گفتگو با ش��بکه خبر گفت: »قرار شد، وزارتخانه  جهاد 
کش��اورزی و وزارت صمت به صورت فعال در کنار وزارت نیرو وارد ش��وند 
تا ش��رایط مدیریت شود و آسیبی که متأسفانه کشاورزان منطقه دیدند به 
حداقل برسد. امیدواریم به فضل الهی در ماه های آینده بتوانیم این کمبودها 

را جبران کنیم«.
اما تجمع روز جمعه مردم اصفهان چند نکته را به همراه داش��ت که در 
خور توجه اس��ت نکته ی اول ایجاد تفکیک بی��ن تجمع و اعلام مطالبات 
مردمی با اعتراض و اغتش��اش بود، دراین تجمع که با پخش آیات قرآن و 
س��رود ملی کشورمان آغاز  شد. کشاورزان خودشان میدان دار بودند و برای 
برنامه انتظامات معلوم کرده بودند تا کس��ی نتواند از مطالبات به حق آن ها 
سوءاستفاده کند. دومین نکته پوشش متفاوت رسانه ای این موضوع از سوی 
رسانه ملی بود .صدا و سیما اعتراضات مردمی را به صورت زنده پخش کرد 
و با معاون اول و وزیر نیرو، دو مسئولی که بیشترین ارتباط را با بحران آب 
زاینده رود داشتند ارتباط برقرار کرد و پیگیر مطالبات مردم شد. تا پیش از 
این چنین واکنش هایی نس��بت به اعتراضات مردمی کمتر از سوی صدا و 

سیما رخ می داد. 
بدون شک نگاه متفاوت مسئولان و شنیدن صدای کشاورزان و مردمانی 
که خواسته شان، احیای جریان دائمی زاینده رود است، در کنار نگاه بابصیرت 
و انقلابی کش��اورزان و مردم اصفهان، می تواند زمینه توسعه هرچه بیشتر 
کش��وری را فراهم کند که ای��ن روزها مورد هجمه اقتص��ادی قابل توجه 

دشمنان است.
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دبیر حزب مؤتلفه اسلامی استان هرمزگان:

زلزله هرمزگان یک هشدار جدی برای پیشگیری از فاجعه انسانی بود

علی سلیمی دبیر حزب مؤتلفه اسلامی استان 
هرمزگان در خصوص زلزله اخیر در این استان به 
خبرنگار هفته نامه شما گفت: عصر روز یکشنبه 
23 آبان ماه ، با 2 زمین لرزه بزرگ به قدرت 6.۴ 
و 6.3 ریش��تر در مقیاس امواج درونی زمین در 
حوالی بندرعباس مرکز استان هرمزگان به وقوع 
پیوست، زمین لرزه ای که در نزدیکی زمین و در 
عمق ۱۵ کیلومتری ثبت شد و موجی از وحشت 
و نگرانی را میان مردم ایجاد کرد و موجب ش��د 
بس��یاری از خانواده ها ، ش��ب را بیرون از منزل 
س��پری کنند. قدرت ای��ن دو زمین لرزه آن قدر 
بالابود که علاوه بر استان های هم جوار هرمزگان 
در برخی از کشورهای همسایه ازجمله امارات و 

عربستان نیز احساس شد.
وی با اش��اره به ورود زودهنگام دستگاه های 
مربوط��ه به مناطق زلزله زده برای امدادرس��انی 
و مقابله با آس��یب های پس لرزه های احتمالی را 
مهم برش��مرد و تأکید کرد: حض��ور معاون اول 
رئیس جمهور و بازدید میدانی از مناطق، دستور 
وزیر کش��ور و همراهی نهادها ب��رای مدیریت 
بحران س��بب کاهش ترس م��ردم و همچنین 
خدمت رسانی به موقع ش��د به طور مثال زلزله 

اگرچه باعث قطعی برق در بخشی از بندر عباس 
و نیز مس��دود ش��دن برخی مس��یرها به دلیل 
ریزش کوه شد، اما به انبارها و اسکله های نفتی، 
و زیرس��اخت های اساسی آس��یبی وارد نکرد و 
البته پس از مدتی مشکل برق رفع و وضعیت آن 
پایدار شد. همچنین مسیر بندرعباس- حاجی 

آباد نیز  در مدت زمان مناسبی بازگشایی شد.
دبیر حزب موتلفه اسلامی در هرمزگان آسیب 
به سه هزار واحد مسکونی را جزو خسارت های 

بزرگ این زلزله دانس��ت و حضور وزار به همراه 
معاون اول رئیس جمهور برای مقابله با این بلای 

طبیعی را راهبردی برشمرد.
س��لیمی در پایان گفت: نباید فراموش کنیم 
که زلزله هیچگاه خبر نمی کند و بی شک زلزله 
اخیر، آخرین زلزله در هرمزگان نخواهد بود، اما 
شاید آخرین هشدار طبیعت به مسوولان باشد 
ک��ه از هم اکنون برای پیش��گیری از وقوع یک 
فاجعه انسانی به فکر باشند و با توجه به اسکان 
بی��ش از 3۵0 هزار نفر در بافت های فرس��وده 
هرم��زگان، موض��وع زلزله و تبع��ات آن و لزوم 
ساخت و ساز اصولی و مهندسی را کاملا جدی 
بگیرند.         عکسارسالیازدفتراستان

دبیر حزب مؤتلفه اسلامی در گلستان:

دولت ها باید ارتباط حقیقی با احزاب داشته باشند نه صوری
سید حسن سیدی دبیر حزب مؤتلفه 
اس��لامی در استان گلستان با نگاهی به 
رویکرد تحزب در ایام انتخابات در ایران 
گفت: یکی از عوامل پیروزی در انتخابات 
وحدت در سلیقه هاس��ت اگ��ر این امر 
صورت بگیرد نام��زد مورد نظر می تواند 
به پیروزی دس��ت یابد تحقق این مهم 
با خط مرسوم فعلی امکان پذیر نیست؛ 
احزاب همفکر و هم سلیقه طی جریان 
آموزش��ی و عملکردی ک��ه در جامعه دارند در کنار احزاب شناس��نامه دار 
قرارگرفته و ائتلافی به وجود می آورند این جریان در برخی از نقاط کشور به 

دلیل نگاه های ناسیونالیستی ضعیف است.
سیدی افزود: برخی احزاب در کشور ما فعالیت دارند که چند نفره هستند 
و تعداد اعضاء آن ها از یک فولکس واگن فراتر نمی رود این احزاب نمی توانند 
نقش آفرین باش��ند، همچنین بودونبود قانون احزاب  فایده و  ضرری ندارد 
نگاه مدیریتی و مداخله احزاب در انتخابات که کاری جمعی اس��ت در این 
قانون مغفول مانده و علیرغم توان احزاب برای نقش آفرینی به دلیل عدم در 
نظر گرفتن نقش قانونی در مدیریت، نمی توانند آن طور که باید و شاید به 
ایفای نقش بپردازند، این مس��ئله در شهرهای کوچک بیشتر خود را نشان 

می دهد و مسائل قومی بر مسائل تشکیلاتی به ویژه در انتخابات می چربد.
این کارش��ناس مسائل سیاسی احزاب دولت س��اخته را احزاب سازنده 
ندانس��ت و گفت: احزاب سازنده باید ش��بکه بندی اجتماعی، کادرسازی و 
شناخت نیرو داشته باشند و از طریق آموزش و تربیت؛ شخصیت های حزبی 

شناخته شوند و جامعه به دنبال آن ها برود. بنا به تعریف رهبر انقلاب حزب 
به دنبال کس��ب قدرت به عنوان باشگاه نیست؛ بلکه با شناسایی و آموزش 
نیروها  آن ها را به جامعه معرفی می کند احزاب دولت ساخته در پی تقسیم 
قدرت بین خودشان هستند و کارهای عجیب وغریبی می کنند مانند آنچه 

در جریان محمدعلی نجفی اتفاق افتاد، انجام می دهند.
وی در پاس��خ به این پرس��ش که با توجه به عدم استقرار دولت حزبی 
در کش��ور آیا س��ایر احزاب که بدنه اجتماعی در استان ها دارند می توانند 
نسبت به انتقال مشکلات به دولت اقدام نمایند؟ گفت: این امر مشروط به 
آن اس��ت که دولت ها بخواهند؛ احزاب حقیقی که بدنه اجتماعی داشته و 
در استان ها فعالیت می کنند نسبت به حوادث انقلاب نمی توانند بی تفاوت 
باشند؛ بنابراین مسائل و مشکلات را ابلاغ می کنند اما باید روحیه پذیرش 

این مهم در مسئولین وجود داشته باشد.
دبیر حزب مؤتلفه اسلامی در استان گلستان خاطرنشان کرد: ما انتظار 
نداریم دولت ه��ا در انتخاب و انتصابات خود افرادی را که معرفی می کنیم 
بپذیرند طبیعتاً باید شناسایی و بررسی صورت بگیرد و درنهایت شایسته ترین 
فرد را انتخاب کنند، دولت باید ارتباط حقیقی و نه صوری با احزاب داشته 
باش��د، این ارتباط عمیق در انتقال مش��کلات به دولت و بررسی و حل آن 

مؤثر خواهد بود.
سیدی در پایان گفت: متأسفانه در جامعه برخی از افراد ناآگاهانه و برخی 
آگاهانه و از روی دشمنی بر ضد تحزب حرف می زنند و یا تشکل و تحزب 
را زیر سؤال می برند؛ عنوان نمودن مسائلی مانند حزبی نبودن افتخار نیست، 
احزاب دارای منطق و به دوراز س��هم خواهی رایج باشگاه های حزبی غربی، 

می توانند در پیشبرد اهداف انقلاب مؤثر باشند.
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دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی:

رهبر انقلاب با انتصاب اعضاء جدید
فضای تحولی را فراهم کردند

فرهنگ سازی و ترویج فرهنگ الهی در مسیر  استقلال تمدن نوین اسلامی

معرفی اعضاء جدید شورای عالی انقلاب فرهنگی و فرامین رهبر انقلاب 
به این اعضاء بیانگر ضرورت ایجاد تحول با نگاهی تمدنی و انسان ساز است . 
بر همین اس��اس حجت الاسلام سعیدرضا عاملی دبیر شورای عالی انقلاب 
فرهنگی در خصوص رویکردهای فرهنگی شورا در دوره جدید گفت: رهبر 
انقلاب با انتصاب اعضاء جدید؛ فضای تحولی را فراهم کردند و دیدگاه ایشان 

در متن دستور، عملکرد شورای عالی انقلاب فرهنگی خواهد بود.
وی افزود: بر همین اس��اس در ش��ورای عالی با نگرش تمدنی و رویکرد 
نوآورانه، آسیب شناس��انه و روزآمد به مسیر تأثیرگذاری در حوزه فرهنگ 
می پردازیم و در این مسیر نیازمند تغییر در الگواره های کار فرهنگی هستیم.

عاملی خبر از تشکیل کارگروه تحول و بازنگری در شورای عالی انقلاب 
فرهنگ��ی برای تغییر در الگوهای فعالیت فرهنگی داد و افزود: این کارگروه 
مسئولیت هم فکری با جامعه نخبگانی، فعالان اجتماعی و نهادهای تأثیرگذار 
در حوزه فرهنگ و علم و مشورت با آنها را بر عهده خواهد داشت تا بتواند 

مسیر تعالی بخشی را ترسیم کند. 
این اس��تاد حوزه و دانشگاه با بیان اینکه شورای عالی انقلاب فرهنگی از 
طریق فرهنگ سازی و ترویج فرهنگ الهی می تواند نسبت به استقرار جامعه 
و تمدن نوین اس��لامی گام بردارد نسبت به ترکیب جدید شورا برای ایجاد 

تحول اظهار امیدواری کرد.

رئیس شورای فرهنگی و اجتماعی زنان و خانواده تشریح کرد:

تلاش برای ارتقاء شورا در دوره جدید فعالیت

کبری خزعل��ی ررئیس ش��ورای فرهنگی و 
اجتماعی زن��ان و خان��واده در خصوص چرایی 
و ماهیت ش��کل گیری این ش��ورا ب��ه خبرنگار 
هفته نامه ش��ما گفت: از س��ال های اول انقلاب 
به دلیل ماهیت انقلاب ما که انقلابی سیاس��ی، 
اجتماعی، اقتص��ادی و در رأس آن دینی بود و 
تغییر حکومت به عن��وان الگوی نو در جهان که 
دین و دنیا را می تواند به صورت هماهنگ تنظیم 
کن��د و در کنار توجه ب��ه نیازهای مادی به روح 
متعالی انس��ان و کرامت و سیر کمالی او توجه 
کرده است. این حرکت از همان ابتدا باید هدایت 
می شد و حضرت امام خمینی)ره( در همان اوان 
انقلاب با اتخ��اذ رویکردی همه جانبه که علاوه 
بر مسائل فرهنگی به مسائل اجتماعی، تعلیم و 
تربی��ت به عنوان هدف از  نزول کتب و ارس��ال 

انبیاء را اتخاذ کردند.
وی افزود: این ش��ورا ابتدا با نام ستاد انقلاب 
فرهنگی و با اهداف بیان ش��ده ش��کل گرفت و 
س��پس ارتقاء و رش��د یافت و در زمان حضرت 
آق��ا این رش��د غنی تر از هر زم��ان دیگری بود، 

ش��ورای عالی انقلاب فرهنگی دوره های خوبی 
را پشت سر گذاشته و در همه عرصه های مورد 
نی��از سیاس��ت گذاری ها و برنامه ریزی ها، ایجاد 
هماهنگی، ارتقاء سطح کمی و کیفی دانشگاه ها، 
ایجاد مؤسس��ات متعدد علمی در رش��ته های 
مختلف و ارتقاء س��طح سواد و علم جامعه مورد 

توجه و انجام قرار گرفت.
رئیس ش��ورای فرهنگ��ی و اجتماعی زنان و 

خانواده  دستیابی به برتری در برخی از رشته های 
علمی نظیر هسته ای، نانوتکنولوژی، بیوتکنولوژی 
و هوا و فضا توانسته ایم در سطح جهان و منطقه 
را ناشی از برخی از فعالیت های این شورا دانست.

خزعلی افزود: در زمینه های فرهنگی نظیر 
فیلم، س��ینما، هنر توجه به فرهنگ به عنوان 
ه��وای مورد نیاز ب��رای تنفس که مورد توجه 
رهبر انقلاب اس��ت سیاس��ت های مهندس��ی 
فرهنگ��ی ب��ه عنوان ی��ک قان��ون لازم الاجرا 
تصویب ش��د. در س��ال ۹3 ایشان در موضوع 
تعمیق و تبیین روح فرهنگی انقلاب و پیگیری 
در حوزه ه��ای علم و فرهنگ و هماهنگی بین 
نیروه��ای مردمی و دول��ت و پیگیری تحقق 
مصوبات اجرای سیاست ها تا دیدن آثار عملی 
در جامعه از مهم ترین مأموریت های ش��ورای 
عالی انق��لاب فرهنگی ب��ود. مأموریت نهایی 
که بررس��ی تحقق مصوبات و تعمیق و تسری 
فعالیت ه��ا به کمک نیروهای جوان در جامعه 

از سال ۹3 انجام شد.
رئیس ش��ورای فرهنگی و اجتماعی زنان و 
خان��واده در پایان با بی��ان مهم ترین مأموریت  
ش��ورای عالی انقلاب فرهنگ��ی در دور جدید 
خاطرنش��ان کرد:  امس��ال  رهب��ر انقلاب در 
حکم اعضاء دس��تور جدیدی در رابطه با ارتقاء 
ش��ورای عالی دادند ک��ه بلافاصل��ه با حضور 
رئیس جمهور به بحث و بررس��ی گذاشته شد 
و قرار شد بر اساس رهنمودهای رهبری معظم 
یک برنامه اساس��ی تحولی برای شورای عالی 
انقلاب فرهنگی رقم بخ��ورد و بلافاصله گروه 
کاری تشکیل شد تا تغییر نهایی وارد و تقدیم 
رهبری ش��ود و بلافاصله پس از تأیید ایشان؛ 

شورا مأموریت های خود را آغاز کند.

امسال  رهبر انقلاب در حکم اعضاء 
دستور جدیدی در رابطه با ارتقاء 

شورای عالی دادند که بلافاصله 
با حضور رئیس جمهور به بحث و 
بررسی گذاشته شد و قرار شد بر 

اساس رهنمودهای رهبری معظم یک 
برنامه اساسی تحولی برای شورای 

عالی انقلاب فرهنگی رقم بخورد
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علی عباسپور طهرانی :
شورای عالی انقلاب فرهنگی از حاشیه پردازی و دخالت در قانون گذاری اجتناب کند

تغیی��ر در ش��ورای عالی انق��لاب فرهنگی و 
آغ��از فصل ت��ازه ای از فعالیت های ای��ن نهاد و 
آسیب شناس��ی و فرصت ه��ای فراروی ش��ورا 
موضوع��ی که م��ا را پای گفتگو ب��ا دکتر علی 
عباس��پور طهران��ی؛ عضو اس��بق این ش��ورا و 
همچنین مشاور ش��ورای مرکزی حزب مؤتلفه 

اسلامی نشاند:
مهمترینوظایفواقداماتشورایعالی
انقلابفرهنگیدرگذشتهچهبودهاست؟

مقام معظ��م رهبری در س��ال های طولانی 
عمر شورای انقلاب فرهنگی تأکیدات زیادی در 
ارتباط با وظایف این شورا داشته اند به عنوان مثال 
در جلسه ای که ما در محضر ایشان بودیم حضرت 
آقا ش��ورای انقلاب فرهنگی را دیدبان فرهنگی 
کش��ور دانس��ته و عنوان کردند این ش��ورا باید 
وضعیت فرهنگی جامعه را مدنظر قرار دهد در 
حقیقت آن ها وظیفه دیدبانی نماید و سیاست ها 
و راهبرده��ای کلان را ب��ه اج��را درآورد، هدف 
دیگر شورای عالی انقلاب فرهنگی، اندازه گیری 
میزان پیش��رفت علم در کشور، وضعیت تربیت 
نس��ل جوان در آموزش وپرورش و اقدامات این 
دستگاه ها و تأثیراتی که این دستگاه ها در تربیت 
نس��ل آینده ایف��ا می کنن��د دارد. وظیفه دیگر 
این ش��ورا رصد تأثیر فرهنگ بیگانه بر فرهنگ 
اسلامی و انقلابی ماست و درنهایت چاره سازی 
ب��رای مقابله بافرهنگ هایی اس��ت که فرهنگ 
اصیل ایرانی اس��لامی را دچار آسیب می نماید 
از س��وی دیگر صدور فرهنگ ایرانی اسلامی به 
سایر نقاط دنیا و منطقه از وظایف کلان شورای 
انقلاب فرهنگی اس��ت که رصد فرهنگی، رصد 
پیش��رفت، رصد تربیت نسل جوان و اقدام برای 
تعیین سیاست های کلان کش��ور را به اجرا در 
بیاورد و آن را پیگیری نماید تا اگر برای تسریع 
در روند اجرایی س��ازی نیاز به قانون وجود دارد 
از طریق قوه مقننه اقدام گردد و یا اگر در حوزه 
اجرایی با مشکل روبروست از طریق دولت و قوه 

مجریه رفع  و رجوع شود.
آیااینحجمازانتظاراتوالبتهوظایف

درشوراقابلتحققاست؟
 ب��ا نگاه ب��ه ترکیبی ک��ه در ش��ورای عالی 
انقلاب فرهنگی در نظر گرفته شده است؛ چنین 
انتظاری کاملاً به جا و رواس��ت. این شورا یکی از 
شوراهای کشور اس��ت که سران سه قوه در آن 
حاضر هستند و وزاری مربوطه مثل وزارت علوم، 
وزی��ر آموزش وپرورش، رئیس س��ازمان بودجه، 
وزیر بهداش��ت، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و 
روسای کمیس��یون های مربوطه مجلس حضور 
دارند به انضمام شخصیت هایی که نسبت به ایده 
دهی و ایده پردازی در ارتباط با این مسائل آگاه 
هستند امیدواریم در ترکیب جدید و بازنگری که 
درروند اعضاء شورای عالی انقلاب فرهنگی شده 

اس��ت بتوانند این رسالت ها را به اجرا دربیاورند 
ولی به هرحال بس��یاری از مسائل مغفول مانده 
مسائل مهمی مثل نقش علوم انسانی در کشور 
ما و بازنگری که باید در این علوم صورت بگیرد. 
وضعیت فرهنگ اس��لامی، پیش��رفت علمی و 
وضعیت آموزش وپرورش مسائلی است که باید 
مدنظر شورای عالی انقلاب فرهنگی قرار بگیرد 
در ح��ال حاضر کش��ور ما در مع��رض تهاجم 
فرهنگی خارجی اس��ت و این مسئله باید مورد 
توج��ه اعضاء ش��ورا قرار گی��رد و در این زمینه 
چاره جویی های جدی ص��ورت بگیرد تا بتوانند 
مأموریت ه��ا و مطالبات رهبری از این ش��ورا را 

سیاست گذاری کنند.
آقایدکتر،درفضایرس�انهایایننقد
برشوراواردمیشودکهباگذشتسالهای
متمادی؛تنهاساختارشوراعریضوطویل
ش�دهواینمهممانعازعملکردمثبتآن
است؛ایننقدتاچهاندازهصحیحاست؟

اش��کال اصلی ش��ورای انق��لاب فرهنگی در 
عریض و طویل شدن آن نیست، بحث این است 
که این شورا نتوانسته به وظایف خود عمل کند، 
نخستین وظیفه این شورا این است که تکلیف 
خ��ود را بی��ن سیاس��ت گذاری و قانون گذاری 
مش��خص کند، این ش��ورا در سال های گذشته 
تلاش کرده سیاست گذاری و قانون گذاری کند، 
ای��ن قانون گذاری پش��توانه ای نداش��ته زیرا در 
ارتباط ب��ا قانون گذاری باید نکاتی نظیر اجرایی 
س��ازی، تأمین بودجه و... در نظر گرفته ش��ود، 
معم��ولاً مصوب��ات با حضور اعض��اء به تصویب 
می رس��د اما به دلیل نداشتن پشتوانه دولت آن 
را اجرا نمی کند؛ زیرا بار مالی که در نظر گرفته 

می شود برای مصوبات سنگین است.
اینمس�ئلهش�وراوبهتب�عآنفضای
فرهنگیراباچهمشکلاتیروبرومیکند؟

 این موضوع که آیا ش��ورای انقلاب فرهنگی 
باید سیاست گذار باش��د یا توأم سیاست گذار و 
قانون گذار است و این مشکلی است که باید شورا 
در دوره جدید مشخص نماید من به خاطر دارم 
که مقام معظم رهبری در ش��وراهای بالادستی 
مانند مجمع تشخیص مصلحت نظام و یا شورای 
عال��ی انقلاب فرهنگی عن��وان می کردند نقش 
ریل گذاری دارند و بر همین اساس مجلس باید 
قانون گذاری کند؛ این روندی مطلوب اس��ت اما 
اگر شورا بخواهد قانون گذاری کند با قوه مقننه و 
کمیسیون های مربوطه با مشکل مواجه می شود 

که در دوره جدید باید مورد نظر قرار بگیرد.

درخصوصمواردینظیراسنادبالادستی
ومواردمشابهچطور؟

مس��ئله بعدی در خصوص اسناد بالادستی 
اس��ت که منتش��ر می ش��ود، این اس��ناد بعضاً 
مغفول واقع می ش��ود دو سند مهم نقشه جامع 
علمی کشور و س��ند تحول در آموزش وپرورش 
اس��ت این دو بعد از قریب به ده س��ال در شورا 
تصویب ش��د و به تأیید رهبری رسید و در نامه 
تأیید حضرت آقا نس��بت به اجرایی س��ازی آن 
تأکید ش��ده بود و کمیته ای برای این اسناد در 
نظر گرفته شد اما به جرئت می توان گفت این دو 
سند به اجرا درنیامد.رصد پیشرفت علوم انسانی 
در کش��ور باره��ا مورد تذکر رهب��ر انقلاب قرار 
گرفت و کمیته ای نیز برای آن در شورا تشکیل 
شد اما اقدام جدی در خصوص بازنگری در علوم 
انسانی دانشگاه ها صورت نگرفته است همچنین 
در ارتباط با اس��لامی ش��دن دانشگاه ما مدام از 
عدم انطباق دانشگاه با ایده های انقلاب اسلامی 
می گوییم و جلسات متعددی برای رسیدگی بر 
این مقوله تشکیل ش��د اما نیامدند بگویند چرا 
شورای عالی انقلاب فرهنگی که یکی از وظایفش 
نظارت بر اس��لامی شدن دانشگاه هاست تنها به 
ظواه��ر پرداخته و هی��چ گاه به صورت عمقی به 
مسئله توجه نشده است. این ها ضعف هایی است 
که در ش��ورا وجود داشته و امیدواریم با حضور 

اعضاء جدید به این مسائل پرداخته شود.
بهعنوانیکف�ردصاحبتجربه؛اعضاء
جدیدش�ورایعالیبایددردورهجدیدبه
چهموضوعیبرایتحققمطالباترهبری

توجهداشتهباشند؟
 البته من معتقدم برای پرداخت به این مسائل 
اعضاء شورای عالی انقلاب فرهنگی باید از حاشیه 
پردازی و دخالت در قانون گذاری اجتناب کنند؛ 
به ط��ور مثال در مجلس قان��ون حذف کنکور و 
بازنگری در آزمون سراسری سال هاست در حال 
بررس��ی است و هیچ لزومی ندارد اعضاء شورای 
عال��ی انقلاب فرهنگی به جزئی��ات آن مداخله 
نماید این ش��ورا بای��د در کلان وض��ع موجود 
بررس��ی هایی را انجام و سیاست گذاری نماید و 
سپس آن ها را به قوای مربوطه ارجاع دهد و یا در 
حوزه رشد جمعیت که یک بار حدود دوازده سال 
پیش در شورای عالی بحث شد اما هیچ اقدامی 
صورت نگرفت اگر نقش دیدبانی شورای انقلاب 
فرهنگی درست انجام می شد با مشکلات امروز 
روبرو نبودیم و ش��ورا باید به نقش های مغفول 

مانده توجه کند.
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احمد کریمی اصفهانی:

تصمیم گیران اقتصادی دولت ، تجربه عملی در این حوزه ندارند
یک فعال اقتصادی گفت: اولین تصمیم 
اقتصادی باید آن باشد که دولت بدون شعار 
کار کند، بسترهای لازم برای افزایش تولید 
در کشور را فراهم آورد و بر بازار ارز مدیریت 

مناسبی را حاکم کند. 
دولت سیزدهم هنوز یک بسته مشخصی 
را به عنوان سیاس��ت اصلی خود در حوزه 
اقتص��ادی رونمایی نکرده اس��ت. البته از چندی پیش بن��ا را بر حذف ارز 
ترجیحی گذاش��ت اما وقتی لایحه این اقدام را ب��ه مجلس داد، مجلس با 

فوریتش مخالفت کرد.
احمد کریمی اصفهانی، عضو هیات موس��س حزب موتلفه اس��لامی در 
گفتگو با خبرنگار فردا درباره اولین تصمیم اقتصادی دولت سیزدهم گفت: 
توقع مردم آن اس��ت که روند گرانی قیمت کالا و خدمات متوقف شود اما 
هن��وز این اتفاق نیفتاده، پس معلوم اس��ت تیم اقتصادی دولت به تصمیم 

روشنی برای نیل به این مقصود نرسیدند.
وی درب��اره برخی دیدگاه ها برای افزایش پرداخت یارانه نقدی به مردم 
اظه��ار کرد: از ابتدا با پرداخت نقدی یاران��ه ها به مردم مخالف بودم چون 
تزریق پول به جامعه عامل افزایش نرخ تورم می شود بنابراین به مشکلات 
اقتصادی مردم دامن می زند. در واقع نه تنها مهار قیمت اتفاق نمی افتد بلکه 

بر اثر تشدید تورم، پول بیشتری از جیب مردم خارج می شود.  
این فعال اقتصادی درباره محاسبه واقعی درآمد و هزینه کشور در لایحه 
بودجه س��ال ۱۴0۱ اظهار کرد: تنظیم لایحه بودجه بدون کس��ری امری 
منطقی است اما همه مشکلات اقتصادی را نمی توان در این قالب رفع کرد. 
هر چند صحبت می شود که موانع تولید رفع شده اما در عالم واقع این طور 

نیست. معتقدم باید گام های عملی و اساسی در این حوزه برداشته شود.

وی با اش��اره به آثار مستقیم افزایش قیمت ارز بر قیمت کالا و خدمات 
افزود: از زمانی که دولت س��یزدهم س��رکار آمد حدود ۱۵ درصد قیمت ارز 
افزایش یافت، بدون استثناء قیمت تمام کالاها از قیمت ارز تبعیت می کنند. 
اگر نتوانیم مهار قیمت ارز را داش��ته باش��یم این مس��ئله اثرش را بر سایر 

قیمت ها می گذارد.
دبیرکل انجمن های اسلامی اصناف و بازار درباره اولین تصمیم اقتصادی 
دولت بیان کرد: اولین تصمیم اقتصادی آن باشد که دولت بدون شعار کار 
کند، بسترهای لازم برای افزایش تولید در کشور را فراهم آورد و بر بازار ارز 
مدیریت مناسبی را حاکم کند. وقتی قیمت ارز نیمایی از قیمت ارز آزاد بالاتر 

است، این آلارم را به بازار می دهد که قیمت ها بالاتر می رود.
وی اف��زود: وقتی کالایی قانونی مثل مواد اولیه کارخانه ها و لوازم یدکی 
کارخانجات بدون انتقال ارز می خواهد وارد کشور شود دولت نباید جلویش 
را بگیرد و بگوید »حتما باید ثبت سفارش انجام شده باشد.« معتقدم دولت 
هنوز خودش را پیدا نکرده اس��ت و برخی مطالبی را می گوید که با اصول 
تجارت همخوانی ندارد. مشکل اصلی آن است که تصمیم گیران اقتصادی 
تجربه عملی در این حوزه ندارند و می خواهند مسائل را در قالب تئوری های 

اقتصادی مدیریت کنند.

سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی :

باید الگوی دستیابی اقشار متوسط جامعه به مسکن مناسب را طراحی کنیم
مسکن انبوه صنعتی باید تولید کنیم

سخنگوی کمیسیون 
اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی گفت:عمده افراد 
جامعه ما اقشار متوسط 
هستند که یک کیفیت 
و س��طح قیم��ت خاص 
مطالب��ه  را  مس��کن  از 
می کنند که باید س��عی 
کنیم عرضه مس��کن برای این گ��روه را افزایش 

دهیم. 
غلامرضا مرحبا در گفتگو با خبرنگار پارلمانی 
»نما« درباره احتمال عدم ساخت مسکن با زمین 
ارزان و تس��هیلات ارزان با توجه به حجم بسیار 
زیاد متقاضیان طرح جهش تولید مسکن، اظهار 
داشت: ما باید کل بازار مسکن خود را در اختیار 

متقاضیان قرار دهیم.
وی بی��ان کرد: طبیعی اس��ت که خانه هایی 
که ساخته می ش��ود، از لحاظ قیمت با یکدیگر 
تفاوت های زیادی دارند و بر اس��اس مکانی که 
آن خانه در آنجا ق��رار دارد و همچنین کیفیت 

ساخت، خانه ها قیمت های متفاوتی دارند.
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی تصریح کرد: عمده افراد جامعه ما اقشار 
متوسط هستند که یک کیفیت و سطح قیمت 

خاص از مسکن را مطالبه می کنند که باید سعی 
کنیم عرضه مس��کن برای این گ��روه را افزایش 

دهیم.
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس ادامه 
داد: م��ا کویر زیاد داریم، ام��ا این اماکن قابلیت 
لازم برای آن که مسکن در این بخش ها ساخته 
شود را ندارند. ش��اهد بودیم که در مسکن مهر 
ه��م در برخی از اماکن از جمله بالای کوه خانه 
ساختند که اصلاً قابل سکونت نیست، به گونه ای 
که الان خانه های زیادی در این بخش ها ساخته 
شده است، اما هیچ فردی در این اماکن سکونت 

نمی کند.
مرحبا اظهار داشت: در وهله اول باید مسکن 
انبوه صنعتی تولید کنیم که این کاری نیس��ت 
که از س��وی خ��ود متقاضیان انجام ش��ود بلکه 
تعاونی ها و شرکت هایی که مسکن را به صورت 
انبوه می س��ازند، باید وارد عمل شوند، هزینه ها 
را کاه��ش دهند و از طرف دیگر با پش��تیبانی 
نظام بانکی این مس��کن های انب��وه را در اختیار 

متقاضیان قرار دهند.

وی یادآور شد: الگویی که ما بر اساس مسکن 
مهر پیش رفتیم، الگوی صحیحی نیس��ت و در 
کش��ور های دنیا به آن روش عم��ل نمی کنند. 

ما باید تولید صنعتی و انبوه مس��کن را داش��ته 
باشیم، به نحوی که اقشار متوسط جامعه بتوانند 
ب��ا مقداری پس ان��داز و تامین مالی که از بانک 
انجام می دهند، به این مسکن ها دسترسی داشته 
باشند. نحوه واگذاری این مسکن ها هم می تواند 

مثلاً اجاره به شرط تملیک باشد.
مرحبا گفت: البته همه این موارد پیشنهاداتی 
اس��ت که به صورت بالقوه می تواند وجود داشته 
باشد. کارشناس��ان بخش مس��کن باید الگوی 
دستیابی اقشار متوسط جامعه به مسکن مناسب 
را طراحی کنند و بر همان اساس برنامه ریزی و 
عمل ش��ود. در این صورت مشکل مسکن اقشار 

متوسط و حتی ضعیف جامعه حل می شود.
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عضو کمیسیون شورا ها و امور داخلی کشور مطرح کرد:

سرنوشت قانون اعاده اموال نامشروع پس از 3 سال 
جذب منابع 200 هزار میلیاردی پیرو اجرای صحیح قانون

کمیسیون  عضو 
شورا ها و امور داخلی 
مجلس  در  کش��ور 
ق��وه  گفت:اگ��ر 
اعاده  قانون  قضاییه 
اموال نامشروع را به 
درستی اجرایی کند 
هزار   200 حداق��ل 
میلیارد تومان می توانیم به بیت المال بازگردانیم.

ابوالفض��ل ابوترابی در گفت وگ��و با خبرنگار 
پارلمانی »نما« با اشاره به سرنوشت قانون اعاده 
اموال نامشروع در کش��ور اظهار داشت: یکی از 
قوانین خوب��ی که در مجلس دهم وضع ش��د، 

اصلاح اصل ۴۹ قانون اساسی بود.
وی تصری��ح کرد: این قانون معروف به قانون 
اعاده اموال نامش��روع ش��د لذا ما در حین وضع 
این قانون برآوردهایمان حکایت از این داش��ت 
که بیش از پانصد مس��ئول بع��د از انقلاب و در 
۴3 س��ال گذش��ته پ��ای کار آمدن��د و از رانت 
استفاده کرده و رقمی بالغ بر ۵00 میلیارد تومان 

رانتخواری کرده اند.
این نماینده مجل��س ادامه داد: همچنین ما 
طبق این قانون تعریفی درباره رانت ارائه کردیم و 
برای اولین بار مصادره اموال مسئولین رانت خوار 

را در این قانون گنجاندیم.
وی تاکی��د کرد: برآورد ما این اس��ت که اگر 

قوه قضاییه به درستی این قانون را اجرایی کند 
حداقل 200 هزار میلی��ارد تومان می توانیم به 
بیت المال بازگردانیم و قسمت عمده ای از کسری 
بودجه س��ال جاری را رفع کنیم و مهمتر از آن 
اینکه اعتماد سلب ش��ده مردم را با اجرای این 

قانون جبران کنیم.
ابوترابی بیان داشت: البته ما به دستگاه قضایی 
هم انتقاد داریم که چرا علیرغم گذشت 3 سال 
این قان��ون را اجرایی نمی کنن��د البته در زمان 

ریاست آیت الله رئیسی شیوه نامه و آیین نامه آن 
نوشته و ابلاغ شده، اما هنوز اجرایی نشده است.

این نماینده مجلس گفت: متاسفانه در اصل 
۴۹ قانون موضوع رانت به درستی تعریف نشده 
ب��ود که ما آمدیم و برای اولین بار این موضوع را 
در این قانون گنجاندیم چرا که برخی مسئولین 
کارهایشان به ظاهر قانونی است به عنوان مثال 
در دوره قب��ل مجلس ۴3 نماینده از یکی از وزرا 
آپارتم��ان گرفتند و این وزی��ر را در جریان رای 

اعتماد کمک کردند لذا این به معنای رانتخواری 
است که البته بزرگترین آپارتمان داده شده هم 
278 متر در الهیه تهران بود بنابراین از این موارد 
بسیار زیاد است و این قانون، قانون خوبی است 
و ما انتظار داریم قوه قضاییه بعد از سه سال این 

قانون را عملیاتی کند.
وی ب��ا بی��ان اینکه حقوق ه��ای نجومی هم 
مش��مول این قانون می ش��وند، گف��ت: در واقع 
این موضوع مورد کار کارشناس��ی قرار می گیرد 

به عنوان مثال اگر نمایندگی یک دوره نماینده 
مجلس بوده، اما در ح��ال حاضر فلان کارخانه 
ب��زرگ را احداث کرده این مس��ئله غیر از رانت 

چیز دیگری نخواهد داشت.
عضو کمیسیون شورا ها و امور داخلی کشور 
در مجلس بیان داشت: قوه قضاییه باید این قانون 
را اجرا کند و ب��ا این حال ما هم از بعد نظارتی 
خود استفاده کرده و از وزیر مربوطه درباره عدم 

اجرای این قانون سوال خواهیم کرد.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس با اشاره به بازار رمز ارز ها بررسی کرد:

از ریسک سرمایه گذاری بالا و رشد سرسام آور تا بی هویتی هدایت کنندگان
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
گفت:کس��انی که بازار رمز ارز ها را در اختیار 
دارند، افراد ناشناخته هستند که هیچ هویتی 
ندارن��د و صرف��اً در فضای مج��ازی جولان 
می دهن��د و به هی��چ نهادی هم پاس��خگو 

نیستند . 
علی اکبر کریم��ی در گفتگو با خبرنگار 
پارلمانی »نما«،درباره  س��رمایه گذاری در بازار رم��ز ارزها و بی قانونی در 
این بخش، اظهار داشت: سرمایه گذاری مردم در خصوص رمز ارز ها ریسک 
بس��یار زیادی دارد چرا که اولا موضوع رمز ارز ها در کش��ور ما هنوز به طور 
رسمی پذیرفته نشده است و هیچ مرجع رسمی به ویژه بانک مرکزی تاکنون 

مقوله رمز ارز ها را نپذیرفته است و به آن رسمیت نداده است.
وی بیان کرد: البته در بسیاری از کشور های بزرگ و مهم دنیا هم اینگونه 
اس��ت و رمز ارز ها توسط بانک های مرکزی آن کشور ها مورد رسمیت قرار 
نگرفته است و س��رمایه گذاری مردم در زمینه رمز ارز ها و معاملات آن به 

صورت غیر رسمی انجام می شود.
نماینده مردم اراک در مجلس ش��ورای اسلامی تصریح کرد: درباره رمز 
ارز ها دو موضوع وجود دارد که باید از یکدیگر تفکیک ش��ود؛ در وهله اول 
بحث سرمایه گذاری در زمینه دستگاه های تولید رمز ارز است که صرفاً یک 
کار تکنیکی است و شما از برق استفاده می کنید، دستگاه خریداری می کنید 
و با استفاده از برق، رمز ارز تولید می کنید و در ازای آن ارز مجازی به دست 

می آورید.
وی ادام��ه داد: اما گاهی اوقات افراد پول نقد خودش��ان را از جیب خود 
خارج می کنند و از طریق واسطه ها و صراف ها رمزارز ها را خریداری می کنند 

تا با این امید که رمز ارز ها گران تر شود و سود کنند. از آن جایی که بازار رمز 
ارز ها توسط مراجع رسمی پذیرفته نشده است و از طرف دیگر هیچ مکانیزم 
کنترل ش��فاف، قانونی و مش��خص هم در مورد آن ها وجود ندارد، ریسک 

سرمایه گذاری در این زمینه بسیار زیاد است.
کریم��ی تاکید کرد: این موضوع یعنی خری��د رمز ارز ها به امید افزایش 
قیمت آن و به فروش رساندن آن به قیمت بالاتر ریسک بسیار زیادی دارد 

و باید این موضوع مورد توجه مردم قرار گیرد.
نماینده مردم اراک در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: بعضا مشاهده 
شده است که قیمت برخی از این رمز ارز ها به صورت سرسام آور رشد پیدا 
کرده اس��ت و بعد یکباره سقوط کرده است و بخش عظیمی از ارزش خود 

را از دست داده است.
وی بیان کرد: از سوی دیگر کسانی که بازار رمز ارز ها را در اختیار دارند، 
افراد ناش��ناخته هس��تند که هیچ هویتی ندارند و صرفاً در فضای مجازی 

جولان می دهند و به هیچ نهادی هم پاسخگو نیستند.
کریمی اظهار داش��ت: ما اطلاعاتی داریم مبنی بر اینکه دست هایی در 
سطح جهانی پشت رمز ارز ها و مبادلاتی که در مورد آن ها صورت می گیرد 
و ارزش گذاری رمز ارز ها وجود دارد که ریس��ک های سنگینی را برای افراد 
می تواند در پی داش��ته باش��د و همه باید در این زمینه با هوشیاری کامل 

عمل کنند.
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عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی :

پیوست مطمئن حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی به مجلس ارائه نشد 

عضو هیئت رئیس��ه مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: هنوز برای تبعات 
اجتماعی و اقتص��ادی حذف ارز۴200 فکری نش��ده و همه ابعاد آن برای 

مجلس روشن نیست.
حجت الاسلام علیرضا سلیمی در گفتگو با خبرنگار پارلمانی »نما« با بیان 
اینکه ادامه روند استفاده از ارز ۴200 تومانی فساد زا است، گفت: متاسفانه 
ارز۴200 تومانی رانت بسیار بزرگی را برای یک عده خاص فراهم کرده است.

وی با بیان اینکه ما در قالب این فرآیند به هدف اصلی در این حوزه دست 
پیدا نکردیم، بیان داش��ت: بعُد دوم این مسئله این است که اگر ارز ۴200 
تومانی حذف ش��ود تبعات اجتماعی و اقتصادی آن چه خواهد شد چرا که 
هنوز برای تبعات اجتماعی و اقتصادی آن فکری نشده و همه ابعاد آن برای 

مجلس روشن نیست.
این نماینده مجلس ضمن تاکید مجدد بر این نکته که کم و کیف حذف 
ارز ۴200 تومانی هنوز برای مجلس روشن نشده است، اظهار داشت: هنوز 
معلوم نیست پیرو حذف ارز ۴200 تومانی چه مسیر مطمئنی برای رسیدن 

7 کالای اساسی به دست فقرا و نیازمندان جامعه مد نظر قرار گرفته است و 
آیا مسیر مطمئنی وجود دارد و یا خیر؟

عضو کمیس��یون صنایع و معادن مجلس ش��ورای اسلامی با بیان اینکه 
عمده نگرانی مجلس به بعد از حذف ارز ۴200 تومانی باز می گردد، تصریح 
کرد: مجلس در این مسئله تاکید دارد آیا پیرو حذف ارز ۴200 تومانی مسیر 
به نحوی طراحی می شود که به صورت قطعی و یا به صورت کارت، کالا به 

دست مردم برسد.
این نماینده مجلس تاکید کرد: بنابراین متاسفانه پیوست مطمئن حذف 
ارز ۴200 تومانی پیرو لایحه دولت به مجلس ارائه نش��د و به همین دلیل 
ه��م مجلس با آن مخالفت کرد چرا که به هر دلیلی نمی ش��ود در تاریکی 

تیرانداخت.
این نماینده مجلس تاکید کرد: به دلیل حساسیت این مسئله ما منتظریم 
ابعاد این مس��ئله به خوبی تبیین و روشن ش��ود و بعد از آن در این بخش 

تصمیم گیری کنیم.

محمدحس��ین صراف قائم مقام دبیر اس��تان 
ته��ران حزب مؤتلفه اس��لامی گف��ت: فرهنگ 
صحیح مصرف در دین مبین اسلام، آیات قرآن  
و مکتب اهل بیت موردتوجه قرارگرفته اس��ت؛ 
رعایت چنین فرهنگی س��بب حل مش��کلات 
اقتصادی ما خواهد شد. اما متأسفانه شاهد این 
هستیم که در پاره ای از موارد وقتی کالایی دچار 
کمبود می شود مردم برای خرید آن بیشتر اقدام 

می کنند این الگوی مصرف نادرستی است.
وی ضمن آسیب شناسی نظام پرداخت یارانه ها 
در کشور خاطرنشان کرد: عدم کارایی و ناعادلانه 
بودن نظام پرداخت یارانه ها در کش��ور سال های 
متمادی اس��ت ک��ه وج��ود دارد و گریبان گیر 
دولت هاست زیرا یارانه ها به طور صحیح پرداخت 

نمی ش��ود؛ فلس��فه وجودی اختص��اص یارانه؛ 
افزایش توان خرید مردم و فقرزدایی اس��ت ولی 
متأسفانه این الگوی پرداخت نادرست؛ مواهبی را 

عاید دهک های بالا می کند.
این کارشناس مس��ائل اقتصادی تأکید کرد: 
یک��ی از دلایل ط��رح موضوع هدفمندس��ازی 
یارانه ها از س��وی دولت حل ریشه ای مشکلات 
اقتصادی کش��ور است و باید تزریق این یارانه ها 
به پیکره اقتصادی سبب توسعه زیرساخت های 
کشور شود و علاوه بر آن دهک های پایین قدرت 
خرید بیش��تری پیدا کنند اما با توجه به اینکه 
این یارانه ها درست پرداخت نمی شود و به جامعه 
هدف نمی رس��د س��بب عدم انتف��اع گروه های 
مستحق از یارانه می شود و این الگوی نادرستی 

است.
وی با بیان اینکه تخصیص  ارز ۴200 تومانی 
برای واردات کالاهای اساس��ی و توزیع نامناسب 
آن س��بب برخورداری طیف��ی از دهک های بالا 
از مواهب این ارز ش��ده است؛ هدف دولت برای 
کمک رس��انی مادی به اقشار کم درآمد را محقق 

نشده دانست.
صراف ادام��ه داد: پرداخت یارانه برای کالای 
اساسی باهدف کاهش قیمت باید باشد اما افراد 
با درآمد بالا بیشتر از یارانه ها بهره می برند، تأثیر 
سیاس��ت هدفمندی یارانه ها در رفاه اجتماعی 
اص��لاً قابل قبول نیس��ت و مطمئناً ب��ا توجه به 
مش��کلات اقتصادی و افزایش قیمت ها، شکاف 

اقتصادی بالایی را برای مردم ایجاد می کند.
قائم مقام دبیر حزب موتلفه اس��لامی استان 
تهران اضافه کرد: هدفمندی یارانه ها باعث افزایش 

حامل های انرژی ش��د،در حال حاضر،  یارانه به 
اش��خاص تعلق می گیرد اما افزایش قیمت های 
حامل انرژی نسبت به مرغداری ها و دامداری ها 
اعمال می ش��ود و هزینه حمل ونقل را با چالش 
مواجه می سازد؛ بنابراین بخش های کشاورزی و 
دام پروری با مشکلات جدی روبرو شده و دولت 
را وادار به واردات محصولاتی کرده که توان تولید 
آن در داخل وجود دارد. اگر هدفمندی یارانه ها 
با پرداخت حمایتی به تولیدکنندگان همراه شود 
مازاد محصول کشاورزی افزایش می یابد و تا 2۵ 

درصد از هزینه های تولید کاهش خواهد یافت.
وی ب��ا بیان کاهش رف��اه اجتماعی و قدرت 
خرید مردم عدم توزیع صحیح یارانه ها را عامل 
اصلی این مهم برش��مرد و اف��زود: تا زمانی که 
هدفمندی یارانه ها درست محقق نشود مسئله 
رفاه اجتماعی محقق نمی شود؛ پرداخت یارانه ها 
سیاس��تی بود که دولت برای برق��راری عدالت 
اجتماعی و اقتصادی در جامعه باید انجام می داد 
و در بسیاری از کشورها این مهم اتفاق می افتاد 
اما در کشور ما این سیاست درست اجرا نشده و 

به جامعه هدف تعلق نگرفته است. 

قائم مقام دبیر استان تهران حزب 
مؤتلفه اسلامی بررسی کرد:

عواقب اجرای 
نادرست سیاست 

هدفمندی یارانه ها
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نصر عزیزی بررسی کرد:

بررسی سیر نزولی جناح اصلاح طلب در روزهای اخیر
نصر عزیزی عضو ش��ورای مرکزی حزب 
مؤتلفه اس��لامی در خص��وص زوال جریان 
اصلاحات در س��پهر سیاس��ی کشور گفت: 
احزاب و تش��کل های اصلاح طل��ب از ابتدا 
به صورت نادرست پیش رفتند و علت اصلی 
این امر مغایرت و تفاوت اساسی این تشکل ها 
با مبانی اعتقادی و آرمانی نظام اسلامی است 
و جهت گیری های آن ها نیز همیش��ه با اهداف، رویکردها، آرمان ها و مبانی  
امام راحل و رهبر انقلاب مغایر و مخالف بوده است و هرچند نسبت به این 

اصول مدعی بودند اما در عملکرد خود صداقت نداشتند.
وی افزود: ش��اید کسانی که با این احزاب فعالیت می کردند دارای نیات 
خیری بودند اما واقع مطلب این است که آنان به دلیل زاویه هایی که داشتند 
هیچ گاه در برنامه های خود موفق نبودند، یکی از دلایل این مهم هماهنگی 
با تش��کل های غربی و همراهی با اهداف آن ها در به دس��تگیری قدرت و 
بهره برداری از امکانات و منابع است و اصولاً با فریب مردم رأی می آوردند و 
پس از رسیدن به مسند قدرت ، اصل خدمت به مردم را فراموش می کرده و 

به اهداف نظام پشت می کردند.
عزیزی تشکیل باندها و گروه ها برای حفظ منافع را از راهبردهای نادرست 
اصلاحات دانس��ت و گفت: در حال حاضر مش��ی اصلاحات تغییر نکرده و 
ادعاهایی مبنی بر تغییر جهت سازندگی به سمت اصلاحات نادرست است 
زیرا ماهیت این احزاب یکی است و تفاوت اساسی بین مشارکت، اتحاد ملت، 

س��ازمان مجاهدین انقلاب و حزب کارگزاران و... وجود ندارد، زاویه گرفتن  
این احزاب با مبانی انقلاب و آرمان های نظام اس��لامی باعث و تغییر جهت 

آن چنانی هیچ کدام از آنان نشد.
این عضو شورای مرکزی در پاسخ به این سؤال که عملکرد رئیس دولت 
یازدهم و دوازدهم به عنوان منتخب موردنظر اصلاحات چه تأثیری در تسریع 
سیر زوال آن ها داشته است، گفت: به دلیل انحراف اولیه مبنایی اصلاحات 
با نظام و انقلاب؛ این جناح در تمام انتخابات ها اش��تباهات کلیدی داشت. 
در جریان انتخاب حس��ن روحانی آن ها یک اتحاد تاکتیکی داش��تند و نه 
یک اتحاد راهبردی و هدف مقدس و پس از عملکرد روحانی نیز اصلاحات 
منتقد، طلبکار و درنهایت مخالف اساسی وی شدند؛ بنابراین وحدت آن ها 
تاکتیکی بوده و راهبردی و مقدس نبود و منتهی به نتیجه دل زدگی مردم 
از روحانی و اصلاحات شد که نتیجه آن را در دو انتخابات اخیر شاهد بودیم.

حزب کارگزاران در مسیر افول 
ش��امگاه سه ش��نبه هجده آبان ۱۴00؛ شورای 

مرکزی کارگزاران سازندگی در نشست 
خ��ود حرکت ای��ن حزب به 

س��مت و سوی مس��یری که اصلاح طلبان آن 
را دنب��ال می کردن��د را بیش از همیش��ه 

نش��ان داد؛ انتخاب حس��ین مرعشی 
م��ردی که ای��ن س��ال ها بیش از 

هم��ه مواض��ع اصلاح طلبانه اش 
او را از طی��ف کارگزارانی های 
دهه هفتاد دوره کرده اس��ت 
نش��ان از تمایل و یا ش��یب 
تن��د کارگزاران به س��مت 
مش��ی اصلاح طلب��ی دارد؛ 
این اتفاق��ات البته در نبود 
غلامحسین کرباسچی؛ دبیر 
کل سابق این حزب رخ داد 
البته مرعش��ی در خصوص 

عدم حض��ور کرباس��چی به 
اعتماد گفته بود که کرباسچی 

در این نشست حاضر نبوده و البته 
از دو سه سال پیش گفته که تمایلی 

به ادامه دبیر کلی در دوره جدید نخواهد 
داشت. تحولات در سازندگی این طور به نظر 

می رساند که ممکن اس��ت در شرایط بدگمانی 
عموم مردم به احزاب اصلاح طلب؛ این بار سازندگی لباس 

به قاعده ای برای حضور آن ها در سپهر سیاسی کشور باشد، هدایت 
آقایی از اعضای کارگزاران س��ازندگی معتقد است کارگزاران به سرنوشت 

جبهه اصلاحات دچار شده است و این حزب در حال پوست اندازی است. 
این فعال سیاس��ی اصلاح طلب در خصوص تمایل اعضای این حزب به 
تغییر دبیر کل؛ در خصوص کناره گیری و غیبت غلام حس��ین کرباس��چی 

گفت: مدت طولانی اس��ت که در حزب کارگزاران انتقادهای گسترده ای به 
موضع گیری های آقای کرباسچی ابراز می شود؛ این انتقادات 
مش��خصاً نس��بت به مواض��ع او از س��ال ۹8 و در 
خصوص انتخابات مجلس و همچنین ریاست 

جمهوری و شوراها صورت گرفت.
آقایی درباره موضع اعضای شورای 
مرکزی کارگزاران سازندگی در 
قبال عملکرد کرباس��چی در 
حزب مطبوعش گفت: این 
تصمیم گیری با انتقادهای 
ش��ورای  اعضای  ج��دی 
مرکزی حزب مواجه شد. 
قابل توجهی  تع��داد  هم 
از اعض��ای ح��زب و هم 
اصلاح طلبان  از  بسیاری 
و البت��ه م��ردم انتظ��ار 
اصلاح طلب،  احزاب  دارند 
رفتاری اصلاح طلبانه داشته 
باش��ند، اما تصمیمات آقای 
کرباس��چی و اف��رادی نزدیک 
به او اصلاحات را عملاً به س��مت 

اصول گرایان کشاند.
این اظهارنظر از س��وی هدایت آقایی 
در صورتی مطرح می ش��ود ک��ه تغییر جهت 
کارگزاران به سمت تصمیمات اصلاح طلبانه از مدت ها 
پیش در افکار عمومی و مجامع سیاس��ی جا افتاده است و کمتر 
کس��ی است که نداند مواضع صادر ش��ده از سوی کرباسچی هیچ نسبتی 
ب��ا جریان اصولگرایی ندارد و اکن��ون کارگزاران با چنین تغییراتی در حال 

پوست اندازی و حرکت برای تبدیل شدن به اصلاح طلبی است.

نفیسهزارعی

روزنامهنگار
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 پاسخ به سوالی تکراری درباره علوم انسانی اسلامی
از سالها قبل تاکنون و هربار به بهانه ای این سوال 
مطرح می شود که آیا علومی تحت عنوان انسانی و 
اسلامی داریم یا خیر؟ عقبه اصلی این سوال نیز به 

اختلاف کهن در ذهن متفکرین بی دین بین علم و دین باز می گردد.
مخالفین چه می گویند؟ آنها می گویند اولا چیزی به نام علم دینی و غیر 
دینی وجود ندارد. ثانیا بر فرض که باشد علم دین، علم نیست بلکه اطلاعات 
محدود حدیثی و فقهی را شامل می شود! آنها که از دین فقط ظاهر چند 
روایت به گوششان خورده مدعی اند نباید و نمی شود از دین توقع ورود به 
حوزه های مختلف زندگی بشر  و پاسخ به سوالات روز را داشت. اومانیسم 
همین حرف را با زبانی تندتر می زند و می گوید اصلا هرچه پیشرفت برای 
بشر حاصل شده زمانی بوده که از دین فاصله گرفته! همین بیان به صورت 
غیر علمی و ناشیانه تر ولی عامدانه و با هدف تخریب، در فضای مجازی نیز 

مستمسک برخی مخالفان دین هست.
اینجا مجال ورود مطول به بحث نیست تنها به یک مثال در پاسخ اکتفا 

می کنیم و مابقی را به وجدان مخاطب می سپاریم.
فرض کنید از یکی از شرکت ها تلویزیون یا یخچالی پیشرفته خریداری 
می کنی��م. اولین چیزی که برای اس��تفاده از آن و بهره مندی درس��ت به 
ذهنمان می رس��د رجوع به دفترچه راهنماس��ت. آن دفترچه برای ما از هر 
توصیه و حرف دیگری مهمتر اس��ت چون توس��ط خود شرکت سازنده و 
خالق آن دس��تگاه نوشته شده اس��ت. آیا هیچکس مدعی می شود که آن 
دفترچه اعتباری ندارد یا مطالب آن مستند نیست؟ قطعا خیر. همه می دانند 
هیچکس بهتر از خود ش��رکت سازنده از جزئیات آن دستگاه باخبر نیست 
و بهتر از آنها شیوه استفاده بهینه از دستگاه را نمی داند.  این لازمه داشتن 

اندکی عقل محاسبه گر است.
حال آن عقل محاسبه گر در رابطه با پیچیده ترین دستگاه ها چه نظری 
دارد؟ آیا غیر از این است که حکم می کند به سراغ سازنده اش برو؟ آیا درباره 
انس��ان با تمام پیچیدگی های موجود در جس��م و روح او، نباید به خالق و 

سازنده اش رجوع کرد؟ آیا هیچ عقل سلیمی می پذیرد که خود خالق صلاح 
و فساد و نحوه عملکرد صحیح مخلوق را تبیین نکرده باشد؟ یعنی می شود 
باور کرد که خداوند بزرگ  به اندازه آن شرکت یخچال سازی دفترچه راهنما 
برای انسان مشخص نکرده باشد؟ اتفاقا پاسخ این سوالات را نه افراد دیندار 

که انسانهای مسحور و مقهور تکنولوژی باید پاسخ بدهند.
مگر می ش��ود حرف یک تعمیرکار مبتدی را از حرف ش��رکت س��ازنده 
معتبرتر دانس��ت. بش��ر با درصد خطای بالا در طول تاریخ چه در مس��ائل 
عملی و چه در مباحث نظری- چگونه مدعی است که خود برای سیاست، 
اخلاق ،اقتصاد و... برنامه جامع دارد ولی سخن خالق قادر عالم را نمی پذیرد. 
اینچنین تحلیل کردن مخالفین دین به نوعی توهین به ش��عور گوینده و 

شنونده است.
انسان گاهی برای رسیدن به خواسته ها و اثبات مدعایش چه بسا به خود 
نیز توهین کند! اگر کسی بگوید پاسخ این سوالات را نمی داند به نوعی خود 
را بدون عقل محاس��به گر و نادان معرفی کرده است. چون فهم اینها حتی 
نیازمند عقل عمیق نیست بلکه عقل سطحی نیز برای درک شان کافی است. 

محمدقزوینیان

روزنامهنگار

فضائل اخلاقی درس آموز آیت الله العظمی اراکی

 زاهد متواضع
آیت ا... س��بحانی درباره ویژگی های اخلاقی 
این مرج��ع گرانقدر می گوین��د: »چند ویژگی 
در ای��ن بزرگوار بود: اولا انس��ان کم حرفی بود، 
مادامی که الزامی نبود س��خن نمی گفت و ثانیا 
س��اده زندگی می کرد و زندگی زاهدانه عجیبی 
داشت و همه علما و شخصیتهای بزرگ از جمله 
آیۀ الله خوانساری، مرحوم حضرت امام، آیۀ الله 
سید احمد زنجانی، مرحوم آیۀ الله داماد و دیگر 
بزرگان در پشت سر ایشان نماز می خواندند و در 

عدالت و تقوای او همگی متفق بودند.
یکی از بزرگان می فرمود: روزی در مدرس��ه 
فیضیه به ایشان گفتم: آقا با این سادگی که شما 
می آیید و می روید و با این وضعی که شما دارید 

هیچوقت مرجع نمی شوید!
ایشان در پاسخ عبایشان را تکان داده و فرموده 

بودند: من گرد مرجعیت را از عبایم ریخته ام.
یکی از علمای حوزه نقل می کند که آیت الله 
اراک��ی را مدتها می دیدم که پس از نماز مغرب 
و عش��ا، از مدرسه فیضیه به طرف صحن مطهر 
حضرت معصومه علیها الس��لام آمده و بر س��ر 

گوری نشسته و فاتحه می خواند.
پرسیدم: آیا ایشان از بستگان شما هستند؟

فرمودند: خیر! این آقا منقبتی از دریای مناقب 

امیرالمؤمنین علیه السلام را برای من بازگفت که 
من نشنیده بودم، اکنون به پاس حرمت وی هر 

شب برایش فاتحه می خوانم.
برخی دیگ��ر از خلقیات آموزنده ایش��ان به 

اختصار چنین بودند:
- هی��چ کاری ایش��ان را از ذک��ر اله��ی ب��از 

نمی داشت.
- در زندگی، فرد بس��یار منظمی بودند، اهل 

افراط و تفریط نبودند.
- با قرآن و تفسیر جوامع الجامع انس غریبی 
داش��ت. هر روز یک جزء و در ماه مبارک روزی 

سه جزء تلاوت می کردند.
- تهجد، گریه و زاری و مناجات نیمه ش��ب، 
مداومت بر نوافل و دعای کمیل از عادات مستمر 

ایشان بود.
- با اینکه از نظر س��نی حدود ده سال از امام 
بزرگتر بودند به ایشان خطاب می کردند: السلام 

علیک یابن رسول الله.
- به مجرد شنیدن مصائب حضرت، اشک غم 

از دیدگانش جاری می شد.
غفر الله له و لنا.
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گام بلند ایران به سوی جام جهانی؛

لزوم طراحی جدید برای تدارک تیم ملی

دو پی��روزی با ارزش خارج از خانه  مقابل 
لبنان و س��وریه و صدر نشینی در گروهA را 

باید تداوم بخشید.
قرار گرفتن  تیم ملی در صدر جدول و ایس��تادن در سید دو بسیار حائز 

اهمیت است و  جایگاه ما را در مقابل حریفان تثبیت می کند.
برای دسترسی به مقصود باید برنامه ریزی و طراحی درستی داشت.

تیم م��ا  تا 7 بهمن ب��ازی ندارد. برگزاری لیگ برت��ر  و تلاش برای انجام 
دیدارهای تدارکاتی در روزهای فیفا دی از ملزومات کار  اس��ت. در واقع اگر 
انتظار داریم این بار  تیم ملی به مس��ابقات جام حهانی راه پیدا کند ،بایداز 

هم  اکنون به فکر باشیم.
با وعده دادن ها و حرافی کاری پیش نمی رود و بی مایه فطیر است! در 
ابعاد فنی و مدیریت تیم ملی هم باید هوش��یار بود  و تکلیف اسکوچیچ را 

روشن کرد . قرارداد او تا فروردین پابرجا است.
عده ای منفعت طلب  او را  مناسب حضور در نیمکت تیم ملی در قطر نمی دانند.

برخی دلال و واسطه هم با بازار گرمی در پی بالا بردن قرارداد اسکوچیچ 

هس��تند تا از این رهگذر به سود کلانی برس��ند.به لحاظ انضباطی و  اداره 
تیم ملی هم باید با دور اندیشی عمل کرد.

موضوع ساده پیش آمده بین اسکوچیچ و طارمی  که به یک مناقشه جدی 
بدل شد ،بخوبی نشان داد که در بحث مدیریت  و رفع و رجوع چالش ها هم 
مدیریت درستی نداریم. در این زمینه بحث سرپرستی تیم ملی را باید جدی 

بگیریم و فردی باتجربه و کار آمد را در این پست بگماریم.
مشخص کردن وظایف  و ایجاد ارتباط تنگاتنگ  با باشگاهها هم  در برهه 

کنونی یک نیاز جدی است.
حضور کریم باقری و خانبان از باشگاه پرسپولیس که از سوی اسکوچیچ 
صورت گرفته است ،باید به مثابه پلی ارتباطی عمل کند و فوتبال باشگاهی 

را در مسیر تقویت تیم ملی قرار دهد.
از طرفی به بهانه تقویت تیم ملی نباید بساط تضعیف باشگاهها را فراهم  
کرد. موضوع انتقاد گل محمدی در باره حضور سه بازیکن  پرسپولیس در تیم 
ملی و خستگی آنها در بازگشت از سفر را باید با نشست های کارشناسی و 

هم اندیشی برطرف کرد و با درایت و تدبیر  کارها را پیش برد.

احمدمیرزائیان

عضوکارگروهورزشحزب

خودباوری با روحیه اعتماد به نفس 
خودب��اوری را می ت��وان از ابع��اد گوناگون مورد 
بررسی قرار داد و با رویکرد های متفاوت تعریف کرد 
اما شاید صحیح ترین تعریف از منظر روانشناسان 
دارا بودن جنبه های روانی و جس��مانی و اس��تفاده از آنها در جهت بهینه 
و ش��کوفایی استعداد ها و توانایی های فردی و اجتماعی است . جوانان در 
جامعه امروز باید شخصیت خود را در گرو اخلاق و رفتار سالم گسترش دهند 
و تا زمانی که به شناخت صحیح و منطقی از خود نرسیده باشند نمی توانند 
ادعا کنند که به خود باوری کامل رسیده اند. از سویی نباید خودباوری را با 
مفهوم خود خواهی اشتباه گرفت چرا که در خود خواهی هیچ باور منطقی 
وج��ود ن��دارد. در حالی که در مفهوم خود ب��اوری جوانان ترغیب به تفکر 
منطقی می شوند و باور های آنها با کمک و همکاری دیگران تجلی می یابد 
افراد خود باور اهداف خود را مشخص می کنند و از زمان و مکانی که در آن 
قرار دارند به صورت بهینه استفاده می کنند . آنها معتقدند که هم توکل به 
خداوند و هم قوانین طبیعت ، در جهت خودباوری موثر واقع می شوند یک 
جوان خود باور دارای س��عه صدر و صبوری است، به آینده روشن امید وار 
ودر راه رسیدن به هدف از هیچ تلاشی فروگذار نمی کند. بنابراین در زندگی 
فردی و اجتماعی خود باوری تلاشی است که با ایمان قلبی و امیدواری به 
آینده همراه است. نوع نگرش یک جوان به خود و دیگران و چگونگی برخورد 
با شرایط و تفسیر مسائل و نتیجه گرفتن از آنها میزان خودباوری را نشان 

می دهد. اعتماد به نفس یک کلید مهم در تکمیل خودباوری است.

 اگر همیش��ه به خود بگوییم نمی توانیم برای مردم و جامعه مفید واقع 
شویم و اگر مدام در اضطراب» اگر موفق نشویم« قرار داشته باشیم در نتیجه 
نشانگر اعتماد به نفس ضعیف ماست . یک تعریف روانشناسانه از اعتماد به 
نفس می گوید تفکری اس��ت که فرد را نسبت به کاری توانمند می سازد و 
معمولا هر فرد درون خود احساس��ی دارد که توانایی انجام کار ها را با آن 
م��ی آزماید اگر این درو ن بینی درهر فرد ضعیف باش��د، اعتماد به نفس 
شخص نیز ضعیف خواهد بود. اگر به این باور برسید که شما جوانی پرشور 
و احساس��ات و سرش��ار از توانستن هستید و به انرژی و استعداد خود ،باور 
داشته باشید قادر به تحقق خواسته های خود خواهید بود ، بی تردید افراد، 
دارای تمام جنبه های مثبت نیستند اما با توجه به شرایط جوانی و توجه 
به کامل ش��دن شخصیت فرد در سایه برخورداری از اعتماد به نفس قوی 
و تلاش مستمر و بی توجهی به افکار منفی، می توانید به خود باوری کامل 

خود رسیده و برای خود و دیگران مفید واقع شوید .

سهندبشاش

روزنامهنگار
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فیاضی و رای نیاوردن وی
 از مجموع 260 رای داده شده در مجلس ۱۴0 نفر 
مخال��ف ، ۱۱۵ نفر موافق و ۵ نفر ممتنع رای دادند و 

بنابراین وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش رای نیاورد.
 بررسی بازنویسی بودجه در شورای سیاسی موتلفه 

اسلامی
بازنویس��ی بودجه در شورای سیاس��ی موتلفه اسلامی مورد بررسی قرار 

گرفت.
 سه اقدام مطرح است:

 ۱-  بودجه نویسی و تحول  در آن2- ساماندهی ارقام بودجه از دریافتی 
ها تا پرداختی ها 3- بودجه ۱۴0۱ و بررسی لایحه تقدیمی دولت به مجلس 

پس از تسلیم آن به مجلس
  بودجه نفتی سال ۱۴0۱

 فروش روزانه یک میلیون و 200 هزار بش��که نفت در برآورد قیمت 60 
دلار برای هر بشکه

۱200000*60=72000000  درآمد نفتی روزانه به دلار  
 درآمد نفتی سالانه در 3۵۵ روز  به  دلار 2۵۵60000000=3۵۵*72000000

               فیش حقوقی محرمانه نیست 
 در پی ش��کایت وزارت نفت علی��ه دو خبرنگار و یک کانال تلگرامی که 
فیش حقوقی رییس دفتر وزیر نفت را منتشر کرده بودند، دادسرای فرهنگ 
و رس��انه این ش��کایت را رد کرده و فیش حقوقی رئیس دفتر وزیر نفت را 

محرمانه تشخیص نداد.
 سفر بدون تشریفات محسنی اژه ای به مشهد 

 محس��نی اژه ای رئیس قوه قضائیه در سفری زیارتی، به مشهد مقدس 
سفر کرد. رئیس قوه قضائیه در این سفر بدون تشریفات معمول و با پروازی 

عمومی عازم مشهد شده است.
 پرونده سیلی عنابستانی به سرباز راهور مختومه شد؟
سخنگوی نیروی انتظامی: قاضی پرونده قرار صادر و به آن رسیدگی کرد 
اما در مرحله صدور حکم، رضایت ش��اکی توس��ط آقای عنابستانی جلب و 

پرونده مختومه شد.
 بدهی که باید پرداخت شود 

ج��ک اس��تراو وزیر خارجه س��ابق انگلیس: واقعیت اینس��ت که ما این 
بدهکاری را از س��ال ۱۹7۹ تا امروز به ایران داش��ته ایم و دو وزیر خارجه 
پیشین در این رابطه با من هم نظر  هستند که این بدهی باید پرداخت شود!

 فیلم فرهادی جایزه را گدایی می کند
نظر مسعود فراستی درباره  فیلم قهرمان اصغر فرهادی »قهرمان« فیلم بیچاره 
و مفلوکی است، آنقدر مفلوک که جایزه را گدایی می کند و بی همه چیز است!
 کنایه رئیسی به روحانی در سالروز حوادث آبان ٩٨ 

رییس جمهور گفت: مردم را در تصمیمات سهیم می کنیم، نه غافلگیر.باید 
نظام اقتصادی کشور را اصلاح کنیم و این اصلاح حتما با نظر نخبگان و اقناع 
مردم است، دولت در این زمینه شوک اقتصادی وارد نخواهد کرد و در اجرای 
تصمیمات و جراحی های اقتصادی مردم را غافلگیر نمی کنیم. نباید مرتب از 
دولت قبل برای مردم گلایه کنیم، مردم چه کنند؟ امروز مردم امید پیدا کردند 
و انتظار دارند. مردم اگر بخواهند بدانند چه اتقافی افتاده به سفره خود نگاه کنند.

حمله به ساختمان سرکنسولگری ایران
رسانه ها در آلمان  از حمله افرادی ناشناس به ساختمان سرکنسولگری 

ایران در شهر هامبورگ خبر داده اند.
 عربستان بمب هسته ای می خواهد

پس از افشاگری  منابع خبری در خصوص تلاش های پنهانی ریاض برای 
تهیه کیک زرد، ترکی الفیصل رئیس اسبق سازمان اطلاعات عربستان گفت: 
»باید هرچه لازم است حتی توسعه یک بمب هسته ای را انجام دهیم تا از 

خودمان در برابر احتمال ایران هسته ای دفاع کنیم.
 توافق ایران و عراق

س��خنگوی وزارت برق ع��راق اعلام کرد: »با ایران بر س��ر تعهدات خود 
درباره پرداخت همه بدهی های مربوط به واردات گاز و برق از ایران به توافق 
رسیده ایم و آماده پرداخت بدهی های خود هستیم. ایران اخیراً صادرات گاز 
خ��ود به عراق را از ۵0 میلیون مترمکع��ب در روز به 8 میلیون مترمکعب 

کاهش داده که خسارت بزرگی برای شبکه برق عراق است«.
 داماد سابق پهلوی درگذشت

»اردش��یر زاه��دی« وزیر خارج��ه دوران پهلوی و آخرین س��فیر رژیم 
شاهنش��اهی در آمریکا، در س��ن ۹3 س��الگی پس از یک دوره بیماری در 
سوئیس درگذشت. زاهدی از افراد بسیار نزدیک به محمدرضا شاه پهلوی و 

داماد سابق او بود.

 3 عضو شورای شهر گیلانغرب دستگیر شدند
با رصد اطلاعاتی و اقدام عملیاتی سربازان گمنام امام زمان )عج( در اداره 

اطلاعات 3 عضو شورای شهر گیلانغرب با دستور قضائی دستگیر شدند.

اخبار کوتاه

چرا قانون جدید چک نباید در این شرایط اجرایی می شد؟
 چک از جمله ابزار های پرداخت بلندمدت است که 
طی سالیان طولانی از آن استفاده می شد اما با افزایش 
مشکلاتی همچون ازدیاد چک های برگشتی، افزایش 
زندانیان مالی و... مجلس تصمیم گرفت که در سال ۹7 قانون جدید چک را 
تصویب کند تا به واسطه ی نوآوری های آن میزان چک های برگشتی کاهش 
پیدا کند. هدف اصلی قانون جدید چک، جلوگیری از صدور چک های بی محل 
و دس��ت به دست ش��دن چک ها اعلام شده است هر چند کاهش چک های 
برگشتی و بستر سازی برای چک های الکترونیک هم از اهداف جانبی این قانون 

است.
طرف��داران این قانون مزایای زیادی برای اجرای آن برش��مرده اند اما وجود 
مشکلاتی همچون عدم آموزش کافی، نبود سهولت و سرعت سابق در معاملات، 
یکسان نبودن امکانات در سرتاسر کشور و امکان قفل شدن کار و کاسبی بعضی 

از کسبه از جمله مواردی است که مردم را با مشکلاتی مواجه کرده است. 
اس��دالله بادامچیان دبیر کل حزب موتلفه اس��لامی در این خصوص می 
گوید: " یکی از مواردی که باعث نارضایتی مردم شده و مشکلات متعددی 
پدید آورده قانون چک اس��ت که با ش��یوه فعلی هم در مبادلات اقتصادی 
مشکلاتی ایجاد کرده، هم مسوولان بانکی را گرفتار کرده و هم مراجعین به 

شدت ناراضی هستند."
غلامحسین شافعی هم پیش از این زیرساخت های لازم برای اجرای قانون 

جدید چک را فراهم نمی دانست و خواستار عدم اجرای آن شده بود 
این گزافه نیست اگر بگوییم تا به امروز هیچگونه اطلاع رسانی همه گیر در 

خصوص ثبت چکها و اعلام وصول آن به مردم داده نشده است و مردم هنوز 
در این زمینه سر در گم هستند، وانگهی سطح فراگیری و دانش افراد یکسان 
نیست بنابراین با یک خبررسانی ساده از طریق برشور نمی توان توقع داشت 
که همه ی افراد به این موضوع واقف شوند که باید چک خود را در سامانه 
صیاد ثبت کنند تا پاس ش��ود با فرض دانس��تن این موضوع هم یک سری 
مناطق محروم و کمتر توسعه یافته در کشور وجود دارند که زیرساخت های 
مربوط به این موضوع را ندارند. به عنوان مثال در مناطق محرومی همچون 
سیستان و بلوچستان مشکل اینترنت و نبود گوشی های هوشمند وجود دارد 
و افراد قادر به ثبت چک در سامانه نیستند . بنابراین باید ابتدا زیرساخت ها 
گذاشته می شد بعد ممنوعیت صدور چک و الزام ثبت چک در سامانه صیاد 
ش��روع می شد یا حداقل در چند شهر که زیرساخت ها فراهم است به اجرا 

گذاشته می شد و پس از دریافت بازخوردها گسترش می یافت. 
بس��یاری از کسبه و کارشناسان در خصوص نبود زیر ساخت های کافی 
ب��رای اجرایی ش��دن این قانون با توجه به وضعیت کش��ور و بحث کرونا و 
مشکلاتی که برای کسب و کارها ایجاد شده تذکر داده بودند که متاسفانه 
مورد توجه قرار نگرفت اما با حجم مشکلات به وجود آمده ، در نهایت مجلس 
و بانک مرکزی به این فکر افتادند تا مشکلات مربوط به قانون جدید چک 
را مورد بررسی قرار دهند. به همین منظور در چند روز گذشته کمیسیون 
اصل ۹0 مجلس شورای اسلامی با حضور رئیس جدید بانک مرکزی جلسه 
ای را پیرامون مسائل مرتبط با مشکلات و مسائل قانون جدید چک تشکیل 

داد شاید بتوان امیدوار بود که با این جلسات اشکالات موجود رفع شوند.

مصطفیپاکی

روزنامهنگار
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ناامیدسازی مردم از دولت از 
سوی اصلاح طلبان

مطلب�ی در اعتم�اد "روزنام�ه
نوشت:»رییسجمهورازمردادسالجاری
کهبهساختمانپاستورواردشدتاهمین
روزگذشتهدستوراتزیادیدادهاست...
امابهراس�تیبرآینداینهمهدستوارت
تاکن�ونکهح�دود1۰۷روزازعمردولت

میگذرد،چهبود؟تقریباهیچ"

ناامیدسازی مردم از دولت از سوی افراطیون 
مدعی اصلاح��ات و اعتدال، ام��روز به رویه ای 
برای تسویه حس��اب های سیاسی تبدیل شده 
اس��ت. حال آن که دولت س��خت مشغول کار 
است تنها دونمونه از کارهای صورت گرفته در 
دولت س��یزدهم این موضوع را اثبات می کند. 
اول مسئله واکسیناسیون عمومی کرونا که در 
زمان روحانی به بهانه برجام و FATF به شدت 
ضعیف بود اما در دولت س��یزدهم در شرایطی 
که هنوز برجام احیا نش��ده و ایران به عضویت 
FATF هم درنیامده، واکسیناسیون به سرعت 
انجام شد. نمونه دیگر، ترخیص کالاهای اساسی 
دپو شده در گمرک در روزهای ابتدایی فعالیت 

دولت سیزدهم بود. 
این یک واقعیت اس��ت که  دولت سیزدهم 
تا اینجای کار دس��تاورد های بزرگی نسبت به 
فجایع تحویل گرفته شده و عمر کوتاه سپری 
شده داشته است. ضمنا عمق برخی خسارات 
وارده در دولت روحانی تا حدی است که ترمیم 

آن مشکلات به چند سال زمان نیاز دارد.

فراموشی اصلاحات از گرانی 
دوران روحانی

"محمدج�وادحقش�ناسازمدی�ران
وزارتکش�وردردولتاصلاحاتبهنامه
نیوزگف�ت:درحوزهمس�ائلاقتصادیو
معیشتیمتأسفانهشاهدرنجبخشقابل
توجهیازاقش�ارجامعههس�تیم.امروز

فشارتورملجامگیسختهمثلیکآواربر
دوشخانوارهایدهکهایپایینجامعه
س�نگینیمیکند،اینامیدوجودداشت
کهاینمس�ئلهکنترلشود،امامتأسفانه
ایناتف�اقنیفت�ادوماهمچنانش�اهد
افزایشفشارتورمهستیمواقلامغذایی
وکالاهایاساسیبهطورروزافزونگران

میشوند.
این فعال اصلاح طلب یادآور شد: کسانی که 
به آقای رئیسی رأی دادند و حتی کسانی که به 
ایشان رأی ندادند، حداقل انتظارشان از دولت 
و رئیس جمهور این اس��ت که مراقبت کنند و 
بیش از این مشکلات حاصل از تورم به جامعه 

منتقل نشوند."
ای��ن حامی دولت اصلاحات تلاش دارد تا با 
تحریف کردن واقعیت ها، بار مسئولیت عملکرد 
ضعیف دولت روحانی را به گردن دولت جدید 
که تنها چند ماه از عمر آن می گذرد بیاندازد، این 
در حالی است  گویا ایشان فراموش کرده است 
ک��ه در زمان رئیس جمهور مورد حمایتش��ان 
ارز از 3۵00 توم��ان تا م��رز 3۵ هزارتومان بالا 
رفت، 60 تن طلا بدون حساب وکتاب در کشور 
توزیع ش��د، به غرب بی حس��اب اعتماد شد و 
میلیاردها دلار س��رمایه کش��ور تعطیل شد و 
صدها مهندس هس��ته ای بیکار شدند! ، تورم 
رسمی در کشور 30/۱ درصد افزایش پیدا کرد 
و رکورد ت��ورم در ماه های پایانی به ۵0 درصد 
رس��ید و میزان نقدینگی در جامعه که یکی از 
مهمترین فاکتورهای ایجاد تورم است از  ۴30 
هزار میلیارد تومان به ۴000 هزار میلیارد تومان 

افزایش پیدا کرده است.

چه باید کرد با فاجعه تورم دولت 
بنفش؟

"س�ایت»عصرای�ران«ط�یمطلبی
نوش�ت:مجلسانقلابیبهفوریتحذف
ارز4۲۰۰تومان�یرأین�داد،چ�ونپ�ی
بردهاندک�هحذفآنبارش�دیدتورمی
داردوجامعهتحملنداردووعدۀافزایش
یارانۀ4۵ه�زارتومانیبه11۰هزارتومان
همقانعکنندهنیس�تچراک�هطیدهۀ
گذش�تهم�ردمدریافتهان�دیارانۀنقدی
پوش�شدهندۀافزایشقیمتهانیست.
درپیآنگویادولتهمکللایحهراپس
گرفتهاست.نهخانیآمدونهخانیرفته!"

اولا برخ��لاف ادعای این س��ایت نه مجلس 
با اصل لایحه مخالف اس��ت و نه دولت لایحه 
را پس گرفته اس��ت بلکه قرار ش��ده است که 
دولت و مجلس با انجام کارشناس��ی بیشتر و 
دقیق تر به ح��ذف ارز ترجیحی اقدام کنند تا 
عوارض حاصل از ریل گذاری غلط دولت اصلاح 
طلبان ب��ه حداقل ممکن برس��د. ضمن آنکه 
باید دی��د دولت مورد حمایت اصلاح طلبان با 
ایجاد ت��ورم 730 درصدی چه فاجعه ای را به 
وجود آورده اس��ت که افزایش یارانه هر فرد به 
۱۱0 هزارتومان هم نمی تواند جبران افزایش 

قیمت ها را بکند.
شرایط متفاوت مذاکره دولت 

جدید 
"علیبیگدلیدرگفتگ�وبانامهنیوزو
دربارهتیممذاکرهکنندهجدیدمیگوید:
ترکیبهیئتدیپلماتیکماغیرازاینکه
درتواناییدیپلماس�یضعفدارد،بهاین
جه�تموردنقداس�تک�هاینهاهمان
کس�انیهس�تندکهدرگذش�تههرنوع
مذاکرهباآمری�کاودرارتباطبابرجامرا
کارخیانتآمی�زیمیدانس�تند.الانکه
خودش�انمسئولش�دهاندمیبینندکه
راهیغیرازمذاک�رهوجودندارد،امااین
تعلل�یکهصورتمیگیردب�هاینخاطر
اس�تکهاینه�اباتوجهب�هپایبندیبه
اظهارنظرهایگذشتهخودنمیتوانندبه

سرعتواردمذاکرهشوند"
آقای بیگدلی در حال��ی تیم جدید مذاکره 
کننده را ضعیف می خواند که به صورت تمام و 
کمال از تیم قبلی حمایت می کرد و نتیجه ی 
عملک��رد آن تیم  را همه دیدیم،  و حاصل آن 
به وجود آمدن این همه مشکل اقتصادی بود. 
وانگهی او در حالی دولت سیزدهم را مشتاق به 
مذاکره می داند که دولت س��یزدهم بنا ندارد 
که با دول��ت و تیم مذاکره کنن��ده آمریکایی، 
مذاکره ای داشته باش��د. چرا که پس از خروج 
یکجانب��ه ی آمریکا از برجام، این کش��ور دیگر 
عضو توافق محسوب نمی شود و با تأکید ایران، 
حق شرکت در مذاکرات ایران با ۴+۱ را نخواهد 
داش��ت که این یک تنبیه کوچک دیپلماتیک 

برای عهد شکنی یک جانبه ی آمریکاست.
تهییه مطالب فاطمه حسینی

نگاهی به مواضع  و رسانه  های اصلاح طلبان
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وقتی ک��ه غفلت از تواناییِ خ��ود بر ملتّی 
حاکم ش��د، غارت آن ملّت آس��ان میش��ود. 
ببینید، غفلت و غارت مکمّلِ هم  هس��تند؛ غفلت 
مقدّمه ی غارت است، غارت افزایش دهنده ی غفلت 
اس��ت؛ غفلت و غارت با همدیگر همراهند. این در 
مورد کشورهایی که مستقیم تحت استعمار بودند 
ص��دق می کند، در مورد جایی مثل کش��ور ما که 
استعمارِ مستقیم هم نشده صدق می کند؛ لذاست 
که می خواهند غافل باشیم.                                     

 امامخامنهای14۰۰/8/۲6                                                                
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مهندس سید مصطفی میرسلیم :

ارزش پول ملی به تولید ناخالص داخلی متکی است
س��ید  مهندس 
میرسلیم  مصطفی 
ش��ورای  ریی��س 
ح��زب  مرک��زی 
اس��لامی  موتلف��ه 
درباره ادامه پرداخت 
ترجیح��ی  ارز 
گفت:ه��دف اولی��ه 
دولت از تخصیص ارز ترجیحی واردات کالاهای 
ضروری به قیمت ارزان تر و رساندن آن به دست 
مردم است ولی این نیت خوب هیچ وقت نتوانست 
ب��ه طور کامل به نفع مردم تمام ش��ود زیرا اولا 
مسئولان واردکننده برای کسب منافع خودشان 
کالاها را با قیمت گران تر گزارش می کردند. مثلا 
محصولات تراریخته را که ظاهر جذاب تری دارند 
و معمولا ارزانترند، گران تر به حس��اب می آورند . 
ثانیا واس��طه های توزیع به جای همکاری برای 
رسیدن جنس ارزان به مردم به فکر منافع بیشتر 
خودشان بودند ثالثا برخی توزیع کنندگان نهائی 
به جای رس��اندن کالا به م��ردم آن را روانه بازار 
آزاد می کردند نظیر آرد برخی نانوایی ها که روانه 

شیرینی فروشی ها می شد. 
وی در ادام��ه تصریح کرد: بنابراین تمام عوامل 

این زنجیره که از فاصله نرخ ارز ترجیحی و واقعی 
سوء استفاده می کردند مشخص اند و دستگاه هایی 
نیز که مسئولیت دارند عبارتند از سازمان استاندارد 
و گمرک و وزارت صمت و نیز دستگاه های نظارتی 
. امید است با هماهنگی سه قوه بتوانیم جلو این 
انحراف را که سرمنش��اء ویژه خواریهای چندگانه 
شده بگیریم. یکی از روشهای اصولی پرهیز از چند 
قیمتی شدن کالاها و به جای آن تخصیص یارانه به 

مصرف کننده است.
نماینده مردم تهران با اش��اره به لزوم افزایش 
ناخالص��ی داخلی گف��ت: ارزش پول ملی متکی 
است به تولید ناخالص داخلی. اگر تولید ناخالص 
ملی، مانند چند س��ال اخیر در اثر سیاست غلط 

دولت، تغییر نکند یا حتی کاهش یابد و متقابلا 
نقدینگی افزایش یابد سقوط ارزش پول ملی رخ 
می دهد؛ بنابراین اساسا نرخ برابری ارز دستوری 

نیست و تکلیف آن را قانون مشخص نمی کند.
وی افزود: راه حل درست چاره جویی مشکل 
کنونی در مقابل افزایش تولید ناخالص داخلی و 
مهار نقدینگی متناسب با تولید ناخالص داخلی 
اس��ت. من ش��خصا بس��یار متاس��فم از سقوط 
ارزش مل��ی ولی با اظهار تاس��ف من و امثال من 
ارزش به پول ملی بازنمی گردد، باید اشتغال مولد 
را تس��هیل کرد و ریشه ویژه خواری را خشکاند؛ 
روش��های غیرعلمی و دس��توری، م��ا را نجات 

نمی دهد.

لیرترکیهکبابشد!پنجرهآخر


